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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 
 
 
Sessió Extraordinària                                                          Dijous, 18 de novembre de 2004 
Acta núm. 11                                                                                        1a. convocatòria 
 
Senyors assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. DIDAC PESTAÑA RODRIGUEZ 
 
 
Consellers: SR. JOAQUIM BALSERA GARCÍA, SRA. LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. JOSÉ  
OBISPO VALLECILLOS, SRA. ANNA Mª BECERRA PEÑA, SR. MANUEL MANIEGA 
PRIETO, SR. VICENTE NAVARRO SIERRA, SRA. Mª TERESA TORRENTS CANO, SR. 
VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SR, JOSE-Ma. MARTIN QUIÑONES, SRA. Mª BRUGUERS 
JARDÍ ANGUERA, SRA. Mª. CARMEN LEÓN RODRÍGUEZ, SR. JOSÉ LLOBET NAVARRO, 
SR. JOSE-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SR. JAUME GRAU 
LÓPEZ, SRA. EMMA BLANCO ANGUERA, SR. JOSEP Mª. DALMAU NOVELL, SR. F. 
XAVIER ALAVEDRA i AMBRÓS, SR. MARCEL·LÍ REYES I VIDAL, i SR. JUAN ANTONIO 
HEREDIA HEREDIA. 
 
Funcionaris: 
 
Secretari: Sr. Guillermo de Prada y Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria:  Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : Sr. Gonzalo Bescós Aznar. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n,  essent les dinou 
hores vint minuts, es va reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-vuit d’octubre de dos mil 
quatre, en sessió ordinària, primera convocatòria, amb la presidència del Sr. Dídac Pestaña 
Rodríguez, alcalde-president, concorrent els senyors que s'esmenten més amunt, assistits pel 
secretari general, Sr. Guillermo de Prada y Bengoa. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley de Bases. 
 
El Sr, Marcel.lí Reyes va estar present a la sessió al començament, però va abandonar-la 
posteriorment --tal com es reflecteix més endavant-- abans que es comencés a debatre el punt 2. I 
el Sr. Grau i la Sra. Blanco van estar presents des del començament de la sessió fins després de 
formular el seu posicionament davant el Pressupost, abandonant la sessió tot seguit com igualment 
queda reflectit a l’acta. 
 
Amb caràcter previ a la part resolutiva del ple el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va demanar 
la paraula, per tal d’exposar que en la seva opinió, s’havia produït una col·lisió de drets, pel fet de 
no permetre l’accés al ple als veïns de Gavà Mar que s’estaven manifestant davant de 
l’ajuntament, en protesta pels sorolls derivats de l’autorització per a la posada en funcionament de 
la tercera pista de l’aeroport de Barcelona. En aquest sentit, el Sr. Reyes va dir que no es podia 
pressuposar que la convocatòria d’una manifestació d’aquestes característiques podés donar lloc a 
problemes durant al celebració de la sessió plenària, afegint que, en tot cas, de produir-se tals 
problemes, aquests es podrien resoldre ordenant el desallotjament de la sala. En qualsevol cas 
però, el Sr. Reyes va dir que hi havia el principi constitucional de presumpció d’innocència.  
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D’altra banda, si es tenia en compte que els plens eren públics, no hi havia cap raó superior per a 
l’adopció d’una mesura com la de impedir l’accés al ple als veïns de Gavà Mar. 
 
Seguidament el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va manifestar que estava totalment d’acord amb 
l’exposició feta anteriorment pel Sr. Marcel·lí Reyes, tota vegada que no es podia impedir l’accés 
dels veïns del barri de Gavà Mar al Ple, i més quan aquest tenia caràcter públic. Precisament per 
això, v dir que el seu grup també abandonaria la sala de plens, si bé va precisar que ho faria 
després d’exposar l’opinió d’EUiA respecte del projecte de pressupost.    
 
A continuació, el Sr. Marcel·lí Reyes va abandonar la sessió. 
 
Va respondre el Sr. Alcalde, indicant que com ja havia quedat exposat en anteriors ocasions, i com 
així s’havia acordat en una Declaració política unitària, l’ajuntament de Gavà, i evidentment 
l’equip de govern, donaven el seu total suport als veïns de Gavà Mar. Tanmateix, i sense perjudici 
de l’anterior, va assenyalar que calia que les sessions plenàries que celebrava l’Ajuntament de 
Gavà es podessin desenvolupar amb tota normalitat, atès que es tractava del màxim òrgan de 
representació política de la nostra ciutat. En aquest sentit doncs, el Sr. Alcalde va dir que una 
manifestació no podia acabar mai a l’interior d’un edifici públic, i molt menys encara que 
pertorbés el normal desenvolupament de la sessió, atès d’altra banda que no feia gaire s’havia 
produït un incident similar que va desembocar en la suspensió d’una sessió plenària. Així doncs, 
el criteri de l’Alcaldia era que una manifestació no podia acabar dins de la seu municipal.  
 
Iniciada la sessió es van prendre per unanimitat, els acords següents: 
 

 
1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 

 
Atès que el poc temps transcorregut entre la sessió anterior núm. 10 de data 28 d’octubre de 2004, i 
aquesta sessió extraordinària, no va ser possible la seva confecció, per la qual cosa l’acta, es va dir, 
es presentarà per a la seva aprovació a la propera sessió ordinària que se celebri. 
 
 

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 

2 - PRESSUPOST  GENERAL 
ANY 2005 

 
PRIMER.- Aprovar inicialment, tal com es disposa en l'Art. 162 i ss. del Real Decreto Legislativo 
2/2004, de 5 de marzo, por el que se aprueba el texto refundido de la Ley Reguladora de las 
Haciendas Locales, el PRESSUPOST GENERAL per a l'exercici de l’any 2005 i les seves Bases 
d'Execució, que compren el Pressupost de l'Ajuntament, el dels Organismes Autònoms que del 
mateix depenen (Patronat de Serveis Comunitaris, Patronat Municipal d'Esports, Institut 
Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural, Institut Municipal per la Promoció i 
Activació de la Ciutat, "IMPAC"), i les previsions d'ingressos i despeses de les Empreses Municipals 
(Prestació de Serveis al Ciutadà, SA, Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA, Gavanenca d'Obres, SL 
i Gavà Televisió, SL). 
 
El resum numèric, per capítols, dels diferents Pressupostos que s'integren en el Pressupost General 
és el següent: 
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 PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT  
  

ESTAT DE DESPESES 
 

CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  9.516.000’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  4.021.410’00 € 
CAPITOL III  - Despeses financeres ..............................................................  575.391’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  14.313.599’00 € 
CAPITOL VI - Inversions Reals....................................................................  5.006.587’68’-€ 
CAPITOL VII - Transferències de capital.....................................................  605.000’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  2.338.600’00 € 
        TOTAL: .......................  36.376.587’68 € 
  

ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL I  - Impostos Directes .................................................................  14.809.000’00 € 
CAPITOL II  - Impostos Indirectes ..............................................................  1.500.000’00 € 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  4.784.000’00 € 
CAPITOL IV  - Transferències corrents ........................................................  8.685.000’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos Patrimonials.........................................................  984.000’00 €   
CAPITOL VI - Alienació d'Inversions reals.................................................  3.000’00 € 
CAPITOL VII - Transferències de capital.....................................................  3.351.587’68 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  2.260.000’00 € 
        TOTAL: .......................  36.376.587’68 € 

 
 
 

 PRESSUPOST DEL PATRONAT 
 DE SERVEIS COMUNITARIS 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  2.108.158’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  1.172.447’00 € 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  5.450’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  412.581’00 € 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  36.700’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  37.864’00 € 
        TOTAL: .......................  3.773.200’00 € 
 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  112.800’00 €  
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  3.659.400’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos Patrimonials.........................................................  1.000’00 € 
        TOTAL: .......................  3.773.200’00 € 
 
 
 
 PRESSUPOST DEL PATRONAT MUNICIPAL D'ESPORTS 

 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  1.106.300’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  1.101.700’00 € 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  10.900’00 €  
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  63.200’00 € 
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CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  15.500’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  20.100’00 € 
        TOTAL:...................  2.317.700’00 € 
 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  1.181.500’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  1.133.800’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos Patrimonials ........................................................  2.400’00 € 
        TOTAL:...................  2.317.700’00 € 
  
 
 

PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL 
PATRIMONI CULTURAL I NATURAL 

 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  464.500’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  162.360’00 € 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  2.560’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  1.260’00 € 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  21.080’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  23.400’00 € 
        TOTAL:.......................  675.160’00 €  
 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  16.710’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  657.950’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos patrimonials .........................................................  500’00 € 
        TOTAL:.......................  675.160’00 € 
 
 
 
 PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL 
 PER A LA PROMOCIO I ACTIVACIO DE LA CIUTAT 
 "IMPAC" 
 
 ESTAT DE DESPESES 

 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  975.200’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  700.800’00 € 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  4.500’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  18.300’00 € 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  5.200’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  10.000’00 € 
        TOTAL:.......................  1.714.000’00 € 

 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  230.900’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  1.322.600’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos patrimonials .........................................................         160.500’00 € 
        TOTAL:...................        1.714.000’00 € 
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 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "PRESEC,S.A." 
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  5.191.234’00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  1.360.624’00 € 
  - Despeses financeres ......................................................................................  100.000’00 € 
  - Inversions reals .............................................................................................  560.050’00 -€ 
  - Passius Financers .........................................................................................  153.592’00 € 
   TOTAL: ..................  7.365.500’00 € 
 
 PREVISIONS D'INGRESSOS 

 
  - Taxes i altres ingressos.................................................................................  365.500’00 € 
  - Transferències corrents ................................................................................  6.450.000’00 € 
  - Transferències de capital.............................................................................  550.000’00 € 
   TOTAL: ..................  7.365.500’00 € 
 
 
 
 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "GTI,SA" 
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  579.400’00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  502.600’00 € 
  - Despeses financeres ......................................................................................  606.000’00 € 
  - Transferències corrents ................................................................................  90.000’00 € 
  - Inversions reals .............................................................................................  11.882.000’00 € 
   TOTAL: ..................  13.660.000’00 € 
 

PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Ingressos Patrimonials.................................................................................  357.800’00 € 
  - Alienació d’Inversions reals.........................................................................  9.598.000’00 € 
  - Passius Financers .........................................................................................  3.704.200’00 € 
   
                       TOTAL:...................  13.660.000’00 € 

 
 
 

PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
DE LA SOCIETAT MERCANTIL 

"GAVANENCA D'OBRES, SL" 
 

PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  109.800’00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  172.570’00 € 
  - Despeses financeres ......................................................................................  120.000’00 €  
  - Inversions reals .............................................................................................  1.279.963’00 € 
        TOTAL: ..................  1.682.333’00 € 
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PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  -Transferències de capital .............................................................................  1.682.333’00 € 
        TOTAL: ..................  1.682.333’00 € 
 
 
 
 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "GAVA TELEVISIO,SL" 
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  490.00’00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  149.300’00 € 
  - Despeses financeres ......................................................................................  8.500’00 € 
  - Inversions reals .............................................................................................  55.000’00 € 
  - Passius financers...........................................................................................  16.500’00 € 
        TOTAL:...................  719.300’00 € 
 
 PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Taxes i altres ingressos.................................................................................  147.500’00 € 
  - Transferències corrents ................................................................................  516.800’00 € 
  - Transferències de capital.............................................................................  55.000’00 € 
        TOTAL:...................  719.300’00 € 
 
 
 
A l'esmentat Pressupost, i com document incorporat al mateix conforme al que disposa l'Art. 90 de 
la Ley 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règimen Local, s'acompanya la PLANTILLA 
DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ per a l'exercici de l’any 2005 que compren els llocs de treball 
reservats a funcionaris de carrera, personal eventual i personal contractat en règim de dret laboral. 
 
S'acompanya també les PLANTILLES DELS ORGANISMES AUTÒNOMS. 
 
SEGON.- Exposar el Pressupost al públic per termini de 15 dies, comptats a partir del següent al de 
publicació en el Butlletí Oficial de la Província del corresponent anunci (art. 20.1 Real Decreto 
500/1990, de 20 d'abril), durant els quals els interessats (artº 169.1 del Real Decreto Legislativo 
2/2004, de 5 de marzo, por el que se aprueba la Ley Reguladora de las Haciendas Locales ) podran 
examinar-lo i presentar reclamacions (art. 170.2 del mateix Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de 
marzo) davant el Ple. 
 
TERCER.- El Pressupost es considerarà definitivament aprovat si no s'haguessin presentat 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d'un mes per a resoldre-les (Artº 169.1 del 
Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo). 
 
L’acord va ser adoptat per tretze (13) vots a favor (12 PSC, i 1 I-EV-IG), cinc (5) en contra ( Sr. 
Llobet, Sáez i Engli del PPC, i Sr. Dalmau i Alavedra de CiU), i dues (2) abstencions (EUiA), 
donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (18), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. Es fa constar que les 
dues abstencions dels regidors d’EUiA ho són per aplicació del que disposa l’art. 46.2.d), 
paràgraf segon, de la LRBRL i l’art. 98.d) de la Llei municipal esmentada, que diuen que 
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l’absència d’un regidor o més, un cop iniciada la deliberació d’un assumpte, equival, a l’efecte 
de la votació corresponent, a l’abstenció. 
  

---------- 
 
Aquest punt de l’ordre del dia es va inciar, atorgant el Sr. Alcalde la paraula al Tinent d’Alcalde 
d’Hisenda  S. Víctor Carnero, el qual va començar la seva intervenció indicant que la proposta de 
Pressupost per a l’any 2005 que es presentava al Ple Municipal pel seu debat i aprovació, estava 
integrada pels pressupostos de la Corporació i els dels seus Organismes Autònoms i Societats 
Municipals, afegint que els pressupostos preveien tant els ingressos econòmics i financers com les 
despeses corrents i les inversions. Així mateix, el Sr. Carnero va dir que el pressupost era 
l’instrument econòmic necessari per tal d’aconseguir els objectius proposats, en el qual constava 
l’assignació econòmica, partida per partida, prevista per assolir els objectius que l’equip de govern 
es plantejava desenvolupar en el proper exercici.  En qualsevol cas però, el Sr. Carnero va 
manifestar que abans d’entrar en el detall del Pressupost, volia exposar quin era el marc econòmic, 
financer i polític que determinava la seva elaboració., indicant en aquest sentit que es podia 
constatar que la reforma de la Llei d’Hisendes Locals no havia resolt el problema de finançament 
dels municipis, sinó que ans al contrari, l’havia agreujat, amb una pèrdua real d’ingressos, en el 
nostre cas, que es xifraven en 605.000 €. D’altra banda, i pel que feia al marc polític local, el 
pressupost contemplava aquelles actuacions previstes en el programa de govern municipal i 
aquelles altres contemplades en el pacte de govern que van signar els grups municipal del PSC i 
d’IC-EV-IG per a l’actual mandat municipal. A aquests efectes, el Sr. Carnero va dir que dins del 
marc exposat, havien definit les prioritats polítiques que determinarien els eixos d’actuació, els 
quals havien d’informar el pressupost per a l’exercici 2005. Aquests eixos eren: 
 

?? La cohesió social i l’atenció a les persones. 
?? La igualtat de drets i deures. 
?? La participació ciutadana. 
?? La millora de la qualitat de vida dels ciutadans. 
?? L’increment de la protecció social.  
?? La igualtat d’oportunitats en l’accés al coneixement. 
?? La promoció de la ciutat. 
?? El foment econòmic i social i el foment de l’ocupació. 
?? Les diferents actuacions de reforma urbana i plans de manteniment i serveis. 

 
A més, el Sr. Carnero va dir que el Pressupost General per a l’exercici del 2005 experimentava un 
increment global del 7,6 %, que es podia desglossar en un 5% d’augment de les despeses corrents 
i un 24,2 % de les inversions. Al mateix temps, el pressupost havia de garantir la suficiència 
econòmica necessària per afrontar els compromisos contrets, però també havia de mantenir el 
corresponent equilibri entre la previsió d’ingressos i la de despeses. Precisament per això, es 
presentava un pressupost equilibrat i que s’adequava a la legislació vigent, tant a la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals com a la Llei d’Estabilitat Pressupostària. D’altra banda, el 
pressupost consolidat que es presentava sumava la quantitat global de 53.482.448 €, afegint que 
aquest pressupost consolidat estava format per la suma dels pressupostos de l’Ajuntament, el 
d’inversions, els dels Organismes Autònoms amb personalitat jurídica pròpia i els estats de 
previsió d’ingressos i despeses de les Societats  Municipals, deduïdes les transferències internes 
entre tots aquests ens. D'altra banda, va dir que tots els grups polítics en coneixien el seu 
contingut, i a més, que el pressupost es presentava al Ple Municipal després de haver estat objecte 
de discussió en les diverses Comissions Informatives  i Juntes de Govern de les respectives Àrees i 
Organismes Autònoms, així com en els Consells d’Administració de les diverses Societats 
municipals i a la Comissió Informativa d’Economia i Hisenda, afegint que en aquesta última es 
van exposar els diferents pressupostos, els seus ingressos i les seves despeses, així com les 
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aportacions municipals, a més d'explicar les xifres, però també les actuacions que hi havia al 
darrera de les expressions numèriques. En aquest sentit, el Sr. Carnero va dir que el pressupost 
ordinari de l’Ajuntament per a l'exercici 2005, tant pel que feia als ingressos com pel que feia a les 
despeses pujava  la quantitat de 30.765.000 €. A més, va indicar que el pressupost reflectia les 
prioritats que l’equip de govern fixava per a l’exercici, i enguany, de forma primordial, posava 
l’accent en la vida quotidiana de les persones, dels barris, dels veïns i de les famílies.  
 
D'altra banda, va assenyalar que el pressupost que avui presentaven era, més que mai, un 
pressupost de caràcter social, indicant a aquests efectes que de cada 100 euros del pressupost total 
de l’Ajuntament, excloses les inversions, es proposava destinar gairebé 60 euros a impulsar 
serveis a la persona i al manteniment de la ciutat i dels barris del terme municipal. Per això - va 
dir- més de 20 milions d’euros, és a dir, gairebé el 60% de les despeses del pressupost total de 
l’Ajuntament es destinaven al manteniment de la ciutat i als serveis a la persona, a les famílies, a 
polítiques socials. A serveis com els de neteja, la recollida de residus, el manteniment i enllumenat 
dels parcs, jardins i carrers on vivien els ciutadans i les ciutadanes. A serveis per potenciar un 
accés universal a l’esport, a través de programes que feien possible que tothom podés practicar 
esport ben a prop del seu barri, fent possible que els nostres infants desenvolupessin hàbits 
esportius a les escoles. A serveis per promocionar la cultura, la llengua catalana, fomentar l’hàbit 
de llegir i el coneixement de la nostra història i del nostre medi. A serveis per a que els gavanencs 
disposessin d’un programa d’espectacles, de creació artística i musical, de suport a 
l’associacionisme i al voluntariat. I també a serveis de protecció civil,  de policia municipal, 
d’ordenació de la mobilitat i de prevenció i seguretat ciutadana.  
 
Per altra banda, en aquesta línia de destinar, en primer lloc, recursos adreçats als serveis de 
proximitat, de serveis a la persona, el Sr. Carnero va exposar que el pressupost ordinari dedicava 
un important esforç a finançar polítiques socials que permetessin millorar la igualtat 
d’oportunitats, donar més suport a les necessitats de les famílies de Gavà, així com les de la 
joventut, la gent gran, les dones i demés col·lectius que necessitaven el suport de l’administració 
local per al seu desenvolupament personal. Seguidament, va posar alguns exemples d’aquest 
accent en la vocació social d’aquest pressupost, com l’augment de les transferències al Patronat de 
Serveis Comunitaris, que s’havien traduït en un increment del 42 % de les partides d’aquest 
organisme adreçades a programes socials, en un augment del 13 % en les partides a beques de 
menjador i de llibres o en un 38 % per al programa de dones. En la mateixa direcció s’adreçaven 
recursos, obtinguts en part de l’1 % dels ingressos propis de l’Ajuntament, per a fomentar la 
cooperació internacional, a impulsar el civisme o els drets civils de la ciutadania, a la salut, als 
drets dels consumidors i l’atenció ciutadana, i també a millorar la mobilitat mitjançant el Gavabús 
o a dinamitzar la participació ciutadana. Per altra part, el Sr. Carnero va manifestar que gairebé 60 
de cada 100 euros del pressupost total de l’ajuntament s’adreçaven a finançar programes i 
projectes de manteniment de la ciutat i a serveis a les persones, per tal de fer més fàcil la vida 
quotidiana dels ciutadans, si bé d’aquests 100 euros, se'n destinaven també 7 a polítiques 
públiques per al  foment de l’ocupació i la creació d’empreses, així com a la millora de la 
formació dels treballadors i les treballadores, a la dinamització de l’economia de la ciutat i a la 
promoció de la ciutat de Gavà a través d’accions tan sentides per la població com la Fira 
d’Espàrrecs, i a donar suport al comerç de Gavà. En definitiva doncs, es podia parlar d’un 66,5 % 
del pressupost total dedicat directament a  millorar la vida quotidiana de la ciutadania. De la resta, 
aproximadament el 25 % es dedicava, entre d'altres, als serveis relacionats amb el funcionament 
global de la ciutat, i tan sols el 8,5 % a amortització de préstecs, interessos i serveis bancaris.  
 
Tanmateix, pel que feia referència estrictament als ingressos, el Sr. Víctor Carnero va dir que les 
bases del càlcul de la previsió dels mateixos havien estat les liquidacions dels exercicis anteriors, 
els increments aprovats pel Ple Municipal mitjançant les decisions de la política fiscal municipal, 
així com els increments de les bases tributàries de la resta dels padrons, afegint al mateix temps 
que l'estructura de la fiscalitat municipal era la següent: el capítol I (Impostos Directes) 
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representava el 48 % dels ingressos corrents, el capítol II (Impostos Indirectes) representava el 5 
%, el capítol III (Taxes i Altres Ingressos) representa el 16  % dels ingressos, el capítol IV 
(Transferències corrents) representava el 28% i per últim el capítol V (Ingressos Patrimonials) el 3 
% dels ingressos ordinaris.  Al capítol IV, la quantitat més important eren les transferències 
d’altres administracions, bàsicament de l’Estat i, en menor mesura, de la Generalitat i de la 
Diputació per a programes específics. D'altra banda, el pressupost de despeses  de l’Ajuntament 
per al 2005 establia  la despesa que es realitzava de forma centralitzada, així com les aportacions, 
tant per a despesa ordinària com per a inversions, que l’Ajuntament lliurava als Organismes 
Autònoms i les Societats de capital 100 %  municipal. A més, es proposava una redistribució de la 
despesa en la que s’havia prioritzat  l’increment de la dotació pressupostària en els àmbits de la 
protecció social i en el manteniment de la ciutat, indicant que aquesta redistribució havia estat 
possible gràcies a l’esforç de totes les àrees i serveis municipals per tal d’optimitzar els seus 
recursos humans i econòmics. D'altra banda, i pel que feia estrictament a les despeses, el Sr. 
Carnero va dir que en el pressupost hi constava amb amplitud el detall de totes les despeses.  
 
Així, i en relació al capítol I (Despeses de personal), va dir que aquest comprenia tot tipus de 
retribucions i indemnitzacions del conjunt dels empleats del sector públic municipal, així com les 
cotitzacions obligatòries i prestacions de caràcter social, la dotació del fons de pensions i els 
acords als que van arribar els grups polítics, amb una dotació total de 9.516.000 €, que 
representava el 31 % de la despesa ordinària. De la seva banda, el capítol II contemplava els 
recursos necessaris pel funcionament de l’administració general de l’Ajuntament, així com per a la 
compra de béns i serveis, indicant que en aquest capítol hi estaven compreses també les despeses 
de manteniment dels diferents serveis, afegint que el capítol II representava el 13 % de les 
despeses corrents. En el capítol IV (Transferències Corrents), l’import per a 2005 era de 
14.313.599 €, és a dir, el 47 % del pressupost ordinari, la qual cosa ens donava idea de l’alt grau 
de descentralització d’aquest Ajuntament en la gestió i execució del pressupost. Aquest capítol 
comprenia els recursos municipals destinats als Organismes autònoms i altres ens locals, 
fonamentalment aquells que treballaven en l’àmbit del manteniment de la ciutat, de l'esport, la 
cultura, els serveis socials, l’educació, la participació ciutadana i la cooperació, així com la 
promoció econòmica i el foment de l’ocupació. La quantitat destinada a cooperació i 
desenvolupament era de 148.000 €, i representava  l’1 % dels ingressos tributaris previstos, afegint 
que enguany es trobava reflectida en partides del capítol II i IV.  
 
Així doncs, tot i presentant un pressupost de contenció de la despesa corrent de l’exercici 2005, 
calia destacar, com abans havia dit, que s’ampliaven les aportacions al Patronat de Serveis 
Comunitaris, amb la finalitat de augmentar les dotacions pressupostàries en les partides que tenien 
a veure amb la protecció social, i s’ampliaven els serveis als col·lectius que tenien més dificultats 
per poder incrementar així la seva qualitat de vida. També s’incrementaven els recursos que es 
destinaven al manteniment de la ciutat, augmentant  l’aportació a la societat municipal PRESEC 
en un  5,5 %. Els capítols III i IX contemplaven la càrrega financera de l’Ajuntament, i per altra 
part, els recursos pressupostaris destinats a atendre les despeses financeres de l’Ajuntament en 
l’actual pressupost representava el 9,5 % dels ingressos ordinaris. El deute viu era del  52,9 % dels 
drets liquidats. D'altra banda, el Sr. Carnero va dir que el pressupost d’inversions pujava fins a la 
quantia de  5.611.588 €, afegint que el pressupost general de l’Ajuntament, ordinari més 
inversions, sumava la quantitat de 36.376.588 €. 
 
L’estructura del pressupost general era la següent: 
 
Ingressos tributaris.......................................................................................................21.093.000 € 
Ingressos per transferències.........................................................................................12.036.588 € 
Ingressos derivats del patrimoni.................................................................................      987.000 € 
Passius financers..........................................................................................................   2.260.000 €  
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Conformaven el pressupost consolidat: 
Pressupost ordinari de l’Ajuntament........................................................................   30.765.000 €  
Inversions..(inclou execucions de GO, SL)..............................................................    5.611.588 € 

 
Pressupost general de l’Ajuntament.........................................................................    36.376.588 € 
Recursos propis OOAA, PRESEC, SA i GTV, SL.................................................      3.535.860 €  

 
Pressupost total Ajuntament.......................................................................................  39.912.448 € 
GTI,S.A.......................................................................................................................  13.570.000 €  
 
PRESSUPOST CONSOLIDAT.................................................................................. 53.482.448 € 
 
 
D'altra banda, i pel que feia estrictament a les inversions, va dir que es tractava d'un pressupost que 
incorporava algunes de les actuacions previstes al pla de govern municipal per l'actual mandat 2004 
– 2007, afegint que el projecte d'inversions que es pressupostava per a l'exercici 2005 contenia el 
detall de les actuacions i inversions a realitzar així com el règim de finançament. 
 
Línies d'actuació: 
 

?? Obres plurianuals: 
- Parc Arqueològic de les Mines Prehistòriques 
- Reforma de l’Auditori Joan Maragall 
- Reforma de l’Avinguda Diagonal 
- Remodelació dels C/ Colomeres, Montflorit, Tresols, Santa Teresa i Centre. 

?? Reforma i millora C/ Sant Isidre (tram entre C/ Sant Pere i C/ Centre) 
?? Millores del espai públic. 
?? Millora i manteniment d'equipaments i instal·lacions. 
?? Inversió en informàtica, societat del coneixement, mobiliari, vehicles i material 

inventariable de la policia. 
?? Actuacions de manteniment en col·legis públics 
?? Actuacions de reforma urbana, millora de l’enllumenat, pavimentació i 

clavegueram. 
?? Aportació a societats municipals: GTV, PRESEC,SA. 

 
Així, el pressupost d'inversions pujava la quantitat de 5.611.588 €, és a dir, el 15,4% del 
pressupost general., havent-se de ressaltar també que l'empresa municipal GTI realitzava portava a 
terme les actuacions urbanístiques que l'Ajuntament li encarregava i que no havien estat 
incorporades al pressupost general municipal, però que s'havien de tenir en compte a l'hora de 
tenir una visió de conjunt i unitària de les inversions executades a la ciutat. Totes aquestes 
actuacions estaven detallades a la memòria adjunta al pressupost de l'empresa: 
 

- Casal per a la gent gran a Can Tintorer 
- Promoció de sòl residencial i habitatges al sector Parc de Sant Llorenç. 
- Promoció de sòl industrial i naus al sector Formo Undisa. 
- Petites intervencions en promocions immobiliàries al nucli urbà.   

 
A més, entre el programa d’inversions de l’Ajuntament i les actuacions de GTI, es preveia un 
programa d’actuacions que incidia en la millora contínua de la ciutat i dels seus barris, en la 
dinamització econòmica i comercial de Gavà, i en la promoció del dret a l’habitatge., afegint que 
es tractava d'un programa que incloïa accions en espais tan emblemàtics com ara l’Avinguda 
Diagonal, els carrers que conformaven el petit eixample de Gavà o l’ampliació de la Illa de 
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Vianants; que feia possible la creació d’equipaments per tal que la gent gran de Gavà disposés de 
més serveis, com ara el Casal de la Gent Gran que s’havia d'ubicar en la zona nord del nucli urbà. 
Un programa amb reformes, com la de l’auditori Joan Maragall, que permetria gaudir d’una oferta 
cultural encara més atractiva i de més qualitat; amb projectes de ciutat com el Parc Arqueològic de 
les Mines Prehistòriques de Gavà, equipament de gran importància no només per a Gavà sinó 
també per a Catalunya. Així mateix, s'havien de portar a terme altres actuacions que també havien 
de contribuir a la millora de la qualitat de vida a peu de carrer, a peu de barri, com el manteniment 
dels centres educatius, la millora de l’enllumenat públic, la pavimentació de carrers o un millor 
accés a la societat del coneixement. Unes inversions, també, que contemplaven la promoció 
d’habitatge protegit al sector Parc de Sant Llorenç, en el marc de la política d’habitatge amb clara 
vocació social de l’equip de govern que s'havia de desenvolupar en aquest mandat.  En darrer lloc, 
convenia esmentar també la remodelació de la Rambla, obra essencial per a la ciutat no inclosa 
dins del programa d’Inversions Municipal, atès que seria executada directament per la 
Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana, la qual comptava amb un pressupost de 
3.020.604 €, indicant que era una obra de caràcter plurianual, estant prevista la seva realització 
durant el bienni 2005/06.  
 
D'altra part, i pel que feia al Finançament del programa d'inversions, el Sr. Carnero va dir que 
aquest provenia de l'operació d'endeutament a llarg termini prevista al capítol IX del pressupost 
d'ingressos i de les transferències de capital recollides al capítol VII. 
 
Crèdit....................................................................................................................2.260.000,00 € 
Subvencions: 

Diputació.................................................................................................1.673.713,53 € 
Generalitat..................................................................................................666.922,07 € 
Mancomunitat de Municipis ( POV)........................................................630.952,08 €   
Fons Europeus ...........................................................................................380.000,00 € 

                                                                                                                               5.611.587,68 €  
 
D'altra banda, i pel que respecta al pressupost dels Organismes Autònoms municipals, va dir que 
en tots ells el pressupost havia estat dictaminat prèviament en les seves respectives Juntes de 
Govern o Consells d'Administració.  El Sr. Carnero va dir que en l’expedient constaven els 
respectius pressupostos, les bases d’execució així com les plantilles de l’Ajuntament, els 
Organismes Autònoms i Societats municipals, afegint que, en síntesi, doncs, es presentava un 
pressupost  equilibrat, amb una variació del 5 % de les despeses corrents i un augment del 24,2 % 
de les inversions respecte de l’any passat.  
 
En definitiva, el Sr. Víctor Carnero va assenyalar que es tractava d’un pressupost que tenia la 
voluntat de donar resposta a les necessitats de la ciutat per mitjà d’una redistribució equilibrada 
dels recursos econòmics i financers disponibles. En darrer terme, i per tal d'acabar la seva primer 
intervenció, el Sr. Víctor Carnero va dir que creia que era un bon pressupost i que responia 
ajustadament a les necessitats que actualment té la ciutat. Per tot això, en conseqüència, va dir que 
sol·licitava el vot favorable al pressupost que avui es presentava. 
 
Després de la intervenció del Sr. Víctor Carnero, va fer ús de la paraula el Sr. Josep Mª Dalmau, 
el qual, en nom de CiU, va manifestar que volia començar la seva intervenció indicant que el 
seu grup municipal donava suport als veïns de Gavà Mar, afegint que no trobava adient el fet de 
prohibir la seva entrada al ple municipal, atès que eren veïns i a més, és tractava d'un acte 
públic. En qualsevol cas però, el Sr. Dalmau va dir que el seu grup municipal, per una questió 
de responsabilitat, no abandonaria el ple, encara que va reiterar la seva solidaritat amb els veïns. 
A continuació, el Sr. Dalmau va indicar que passaria a exposar el posicionament del seu grup 
respecte del projecte de pressupost per a l'any 2005. I en aquest sentit, respecte dels ingressos, 
va manifestar que pel que feia als Capítols I i III no compartia l'augment dels impostos i taxes 
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inicialment fixats a les ordenances fiscals que havien estat objecte d'aprovació en el darrer ple 
municipal corresponent al mes d'octubre. En aquest sentit, i pel que feia als impostos directes, 
va dir que hi havia un increment d'un 11,91 % respecte del 2004, i que representaven 1575 
milions de pessetes. D'altra banda, va dir que les partides que més augmentaven eren les 
relatives a l'IBI, amb un 12,86 %, l'Impost de Circulació amb un 6,78 % i l'IAE amb un 34 %. 
Per altra part, i pel que feia al Capítol II, impostos indirectes, l'ICIO experimentava un 
increment d'uns 100.000 €, és a dir, un 7,14 %, la qual cosa volia dir que durant el 2005 es 
preveia un moviment similar al d'enguany. Pel que feia al Capítol III, Taxes i altres ingressos, 
els ingressos procedents de la venda de material de deixalles es reduïen en un 20 %, mentre que 
la partida relativa a multes augmentava un 14,60 %, la qual cosa venia a dir que la Policia 
Municipal no tindria instruccions de prevenció o de dissuasió, sinó únicament de recaptar.  
 
D’altra banda, els ingressos procedents de la retirada de vehicles de la via pública 
s'incrementava un 50 %, mentre que pel que feia al Capítol IV, transferències corrents, hi havia 
una baixada per la desaparició de la partida de compensació derivada de la Reforma de la Llei 
d'Hisendes Locals, sense que fos objecte de cap altra compensació. En aquest sentit doncs, el Sr. 
Dalmau va dir que pel que feia als ingressos, s'estava castigant als ciutadans de Gavà i a les 
empreses augmentant els impostos i la pressió fiscal, sense haver exigit prèviament una millora 
compensatòria com a consequència de la reforma de la Llei d'Hisendes Locals. D'altra part, i en 
relació a les despeses, el Sr. Dalmau va dir que el Capítol I (despeses de personal) era la partida 
més gran del pressupost, indicant que de l'any 2004 al 2005 hi havia un increment del 7,22 % , 
que significava uns 230 milions de pessetes, afegint que la despesa de personal de l'ajuntament 
s'incrementava un 8,14 %, i que l'augment més espectacular es produïa a GTI, SA, amb un 
increment del 22,24 %. Així les coses, el Sr. Dalmau va manifestar que l'únic cas en el qual es 
rebaixava la despesa de personal era en el Patronat de Serveis Comunitaris, amb un 2,7 %. Pel 
contrari, el Sr. Dalmau va indicar que no dubtava que en els 25 anys que portava governant el 
PSC, el municipi de Gavà s'havia dotat d'una estructura administrativa i tècnica per atendre les 
necessitats dels ciutadans i ciutadanes de Gavà, si bé la direcció política d'alguns serveis fallava. 
Així mateix, i pel que feia al Capítol VI, inversions reals, es produïa un augment global del 
21,34 %, si bé l'increment més gran es donava a PRESEC, que augmentava un 776 % en termes 
relatius.  
 
A més, el Sr. Dalmau va dir que hi havia dues partides noves en el projecte de pressupost, com 
eren la recollida de sòlids urbans, amb 326.000 €, i la neteja viària, amb 150.740 €. En termes 
absoluts, l'augment més gran es trobava a GTI, SA, amb un increment d'un 46, 47 %. L'augment 
derivava, entre d'altres, de la promoció del Parc de la Riera de Sant Llorenç i de la promoció de 
Formo-Undisa. En aquest sentit, el Sr. Dalmau va dir que no volien ser reiteratius, però calia fer 
un esforç més gran en la contenció de la despesa i una millor eficàcia en la gestió dels recursos 
municipals, per tal que els nostres ciutadans i ciutadanes no visquessin en una de les poblacions 
en la qual més havien augmentat els impostos i taxes municipals l'any 2005, atès que en el 
municipi de l'Hospitalet, per exemple,  l'augment havia estat d'un 3 %. Per altra part, en el 
Capítol IX, passius financers, el Sr. Dalmau va dir que teníem una amortització de 2.338.000 €, 
mentre que en el programa d'inversions teníem un crèdit de 2.260.000 €, complint la norma 
d'estabilitat pressupostària de l'article 3 de la Llei 18/2001, de 12 de setembre, afegint que en els 
pressupostos passats havien denunciat el seu incompliment. Per altra part, i pel que respecte al 
deute de l'ajuntament a caixes i bancs, el capital pendent a trenta-ú del dotze era de 15.800.000 
€, els quals s'haurien de sumar als 2.260.000 € del programa d'inversions. Per altra banda, va dir 
que l'ajuntament encara tenia marge per endeutar-se segons el Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
del 5 de març, però el cas era si tenia prou marge real d'endeutament per dur a terme més 
inversions, com les esmenes que havia presentat el grup municipal de CiU al pressupost 
d'inversions, entenent a aquests efectes que totes elles eren necessàries per a la ciutat de Gavà. 
Per això, el Sr. Dalmau va dir que si se sumava el deute real de l'ajuntament amb el dels 
patronats i les societats mercantils, el deute total sumava  la quantitat de 5.700.000 €, una 
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quantitat ja molt respectable i que esperava que la societat GTI, SA, amb l'endeutament més 
elevat, actués amb total eficàcia.  
 
En matèria de prevenció i de seguretat ciutadana, el Sr. Dalmau va dir que en opinió del seu 
grup hi havia un dèficit pel que feia al nombre d'agents de la policia municipal, que s'agreujava 
per exemple a les hores d'entrada i sortida del col·legis, la manca d'agents a les barriades, així 
com en presència policial el caps de setmana, afegint que seguirien insistint en la necessitat 
d'augmentar la plantilla de la policia municipal. Així mateix, el Sr. Dalmau va dir que durant el 
transcurs de l'any, havien denunciat en reiterades ocasions el fet de no tenir una ciutat neta, amb 
masses excrements de gossos a la via pública, una zona industrial descuidada, en la qual les 
herbes ocupaven les voreres, desitjant a aquests efectes que amb la nova inversió que s'havia fet 
en neteja viària tota aquesta questió quedés solucionada. Això no obstant, el Sr. Dalmau va dir 
que també havia de dir que estava satisfet per què l'any 2005 es pensava començar la 
remodelació de l'Avinguda Diagonal, que tenia que haver estat enllestida l'any 2003, segons el 
pacte signat l'any 2000 entre el PSC i el grup de CiU. A més, va dir que esperava que un cop 
iniciades les obres de remodelació del Parc de Sant Llorenç, es portés a terme també l'execució 
del projecte de Casal de la Gent Gran de Can Tintoré, per tal d'anar completant la xarxa d'aquest 
tipus d'equipaments, que també formava part del pacte programàtic signat l'any 2000. Per altra 
banda, del mateix pacte es trobava faltar una partida amb la finalitat d'iniciar els projectes 
necessaris de cara al modernització del Mercat de la Plaça Major com a centre lúdic i comercial, 
atès que després de quatre anys, ja era de començar d'una vegada aquest projecte, ja que les 
sinèrgies que generaven les accions a la illa, com seria un potent espai lúdic i comercial 
beneficiaria a tot el comerç de la zona, acompanyat d'un aparcament.  
 
D'altra banda, i pel que feia al Patronat de Serveis Comunitaris, el Sr. Dalmau va dir que en 
relació a la partida relativa a beques de menjador, respecte de la qual, d'octubre de 2003 a juny 
de 2004, s'havien concedit 102 beques entre l'escola pública concertada i ESO, amb un import 
de 30.831 €, tal com s'anava desenvolupant la nostra societat, aquest partida de 35.000 € 
consignada en el projecte de pressupost, de ben segur que seria insuficient. Així mateix, i pel 
que feia a la partida d'ajuts a la família, que per l'any 2005 pujava un 52 %, passant de 23.000 € 
a 35.000 €, també quedaria curta, atès que, dissortadament, la pobresa estava avançant al nostre 
país, ja que com s'havien fet ressò determinats mitjans de comunicació, cada vegada hi havia 
més famílies que tenien com a únic recurs minses pensions de jubilació. D'altra banda, i pel que 
feia a les beques de llibres, encara que la consignació augmentava un 15 %, també la 
considerava insuficient, atès que per a CiU, com ja era prou conegut, la subvenció per a 
l'adquisició de llibres hauria de tenir un abast molt més ampli, incloent tots els alumnes de 
primària de les escoles públiques i concertades, així com pels alumnes provinents de famílies 
nombroses. Tanmateix, el Sr. Dalmau va dir que estava d'acord amb la partida ajuts a domicili, 
que havia augmentat un 86 %, recordant a aquests efectes que en els darrers plens de 
pressupostos, l'equip de govern havia reiterat que considerava que aquesta partida ja era 
suficient, i que no calia augmentar la seva dotació, afegint que el grup de CiU considerava 
altament satisfactori que aquesta partida comencés a ajustar-se a la nostra realitat, i que els 
nostres avis podessin tenir una certa garantia de veure’s mínimament atesos, afegint que tant 
sols restava augmentar la consignació per tal donar-li la màxima difusió en els mitjans de 
comunicació local, amb la finalitat de que els nostres avis, a títol individual, podessin formular 
la respectiva sol·licitud.  
 
Així mateix, el Sr. Dalmau va dir que amb tota seguretat, en els propers pressupostos s'haurien 
d'augmentar les partides amb finalitat social, indicant en aquest sentit que per a les festes 
populars, Festa Major, Sant Nicasi i Carnestoltes, el Patronat hi havia destinat 221.000 €, 
mentre que per ajudes a la família, beques menjador, beques per a llibres i ajuts a domicili, 
només hi destinava 170.000 €, produint-se el fet paradoxal que l'equip de govern destinava un 
30 % més per a festes populars que no pas per a les persones. Per altra banda, en relació a 
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l'Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural, el Sr. Dalmau va manifestar que 
respecte del Capítol VI, arqueologia i protecció del patrimoni, en la partida de despeses en 
inversions de caràcter immaterial, aquest any hi havia un 42 % menys d'inversió, amb 
independència del fet que el seu grup estava quasi d'acord amb el desenvolupament del Parc 
Arqueològic, del funcionament del Museu i de les exposic ions que es programaven, si bé calia 
estimular a la nostra joventut, i potser posar a la seva disposició instruments com beques o 
similars, per tal de fomentar el patrimoni històric de la nostra ciutat. D'altra banda, i pel que feia 
a PRESEC, va dir que la tasca que aquesta empresa portava a terme era necessària pel 
manteniment de la ciutat, si bé calia assenyalar que s'havia avançat molt poc en la recollida 
segregada de residus municipals, desitjant que amb la nova inversió de 326.700 € en recollida 
de sòlids urbans es completés la recollida segregada de residus a tot Gavà. A aquests efectes, va 
dir que amb una millor administració de la societat, es funcionaria amb més eficàcia i amb 
menys despesa. Per altra part, i pel que feia a l'IMPAC, el Sr. Dalmau va dir que en relació al 
Bruguers, encara que aquest any, amb la maquetització i la impressió del diari, hi havia una 
rebaixa d'un 25 %, el cert era que el cost seguia sent molt elevat, i que de ben segur que no era 
necessari, atès que amb un diari mensual ni hauria prou. En aquest sentit, va dir que amb onze 
números a l'any n'hi havia prou, ja que el mes d'agost no hi havia publicació, i mantenint les tres 
publicacions especials amb motiu de la Fira d'Espàrrecs, la Festa Major i Nadal dins del mateix 
periòdic mensual, es podrien reduir quatre publicacions, amb una reducció d'un 36 %.  
 
A més, va dir que en la seva opinió, tampoc era necessària la despesa que es feia durant la Fira 
d'Espàrrecs en l'estand de venda de llibres i cava, indicant que es podria destinar a augmentar la 
partida d'ajuts a la família. Així mateix, i pel que feia a l'aparcament de camions del Camí dels 
Joncs, el Sr. Dalmau va dir que GTI, SA no havia fet una bona política, encara que hi havia 
indicis que es podria trobar una solució satisfactòria, de la mateixa manera que també havia 
estat un desencert la quantitat de places d'aparcament que es van construir a la Plaça de la 
Llibertat i l’escassa eficàcia en la promoció i venda de les mateixes, ja que després de deu anys, 
encara hi havien 112 places per vendre. A més, i pel que feia a la promoció del Parc de Sant 
Llorenç, va dir que pel grup de CiU els donava una gran satisfacció el fet de que ja es podessin 
complir els compromisos subscrits en el pacte de l'any 2000, mentre que pel contrari, el Sr. 
Dalmau va mostrar la seva disconformitat amb el canvi de qualificació dels terrenys de 
l'Avinguda d'Europa, qualificats pel PGM de zona verda i serveis, per construir habitatges d'alt 
nivell. A aquests efectes, i sens perjudici de que GTI, SA havia contribuït a millorar la gestió 
urbanística del municipi, també era cert que hauria de tenir una mica més de sensibilitat per tal 
de portar a terme una política de construcció d'habitatges més assequibles i de lloguer per als 
joves. Finalment, i ja per acabar, el Sr. Dalmau va manifestar que esperava que els compromisos 
signats entre el PSC i CiU l'any 2000, s'anessin portant a terme, si bé per tot l'exposat 
anteriorment, el Sr. Dalmau va dir que el grup municipal de CiU no compartia el model de 
gestió de l'equip de govern, afegint que calia també posar l'accent en la contenció de la despesa, 
tot i admetent una certa voluntat de reducció de la despesa. En definitiva, el Sr. Dalmau va 
manifestar que el vot del seu grup seria negatiu.  
 
Tanmateix, a continuació, el Sr. Dalmau va dir que formularia tot un seguit d'esmenes al 
pressupost d'inversions per què fossin votades en aquest ple. Així, va dir que caldria incloure 
una partida econòmica plurianual, per tal d'impulsar una escola bressol per a infants de 0 a 3 
anys; també una partida per tal de portar a terme una residència d'avis exclusivament per a 
residents a Gavà; a més, caldria una partida d'habitatge de lloguer per a joves; a més, caldria 
incloure també una partida per a l'estudi i viabilitat d'un aparcament soterrat a la Torre Lluch o a 
la Plaça Batista i Roca; caldria també una partida específica per a la il·luminació de tots els 
parcs infantils de Gavà; a més d'una partida per a la construcció de lavabos oberts a la zona del 
Parc del mil·lenni; també una partida per dur a terme la rehabilitació de l'antiga caserna de la 
Guardia Civil de Gavà; i finalment, caldria incloure també una partida adreçada a la 
modernització del Mercat de la Plaça Major. 
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Acabada la intervenció del Sr. Dalmau, va fer ús de la paraula el Sr. Jaume Grau el qual, en nom 
d'EUiA, va manifestar que es limitaria a fer una intervenció de caràcter global, si bé va voler 
deixar clar que el seu grup estava present en el ple per tal de complir la seva obligació com a 
electes, indicant que una acabada la seva exposició abandonarien la sessió, tota vegada que, com 
abans havia indicat, entenien que la negativa a permetre l'entrada dels veïns de Gavà Mar no 
eren formes de conduir la situació, ja que al capdavall, això portaria encara més crispació. Dit 
això, el Sr. Grau va manifestar que sobre el pressupost presentat per l'equip de govern, EUiA no 
tenia cap problema en admetre totes aquelles actuacions i inversions que calia qualificar de 
positives en matèria d'esports, serveis socials, equipaments, etc., o el fet de la concepció de 
PRESEC com una empresa municipal i pública, amb una gestió que en termes generals es podia 
qualificar de força correcte, així com un urbanisme força ordenat, que havia permès un 
creixement no tan accelerat de la nostra ciutat. Ara bé, des de l'exercici d'una oposició 
constructiva, també tenien l'obligació de posar sobre la taula tot un seguit de dèficits en la gestió 
econòmica de l'ajuntament, per tal d'intentar que amb les seves aportacions, es portés a terme 
una millor gestió. En aquest sentit doncs, i des de una perspectiva global, el Sr. Grau va 
manifestar en primer lloc que la situació del deute municipal era una mica preocupant, ja que si 
a l'endeutament de l'ajuntament se li afegia el de les empreses i patronats a curt i llarg termini, 
pràcticament aquell es duplicaria, atès que si a la suma total dels passius financers mitjançant els 
quals ens havíem dotat d'inversions, que era de 15.862.000 € a 31 de desembre d'enguany, se li 
afegien els 5 milions i escaig que acumularíem aquest any en el pressupost d'inversions de 
l'ajuntament, més els provinents de GTI, SA, que tenia previst un increment de 3.700.000 €, la 
suma total real de deute acumulat era de 21.827.000 € aproximadament.  
 
D'altra banda, el Sr. Grau va dir que no deixava de ser preocupant que hi hagués una despesa 
consolidada de prop de 1.400.000 € en concepte de costos de finançament, és a dir, pràcticament 
250.000.000 milions de les antigues pessetes, destinades íntegrament a pagar deutes a curt i 
llarg termini, indicant que pensava que era un cost certament significatiu, i que comparat amb 
moltes de les partides del pressupost, podria arribar a ser motiu de preocupació i de reflexió 
molt profunda. Així mateix, tal i com ja s'havia manifestat en alguna comissió informativa, la 
suma de les pòlisses de crèdit concertades, que es podria xifrar també en prop d'uns 15.000.000 
€ d'endeutament a curt termini, de ben segur que generaven també uns interessos certament 
importants en uns moments en què l'Euribor estava a uns mínims històrics, de tal manera que a 
partir d'aquesta concreta situació,. els interessos només podien pujar però no pas baixar. Per 
tant, si es feia un anàlisi financer de l'ajuntament en el seu conjunt, si bé era cert que havien 
baixat una mica les despeses financeres del Capítol III de despeses respecte del 2004, explicable 
en part també per la baixa dels tipus d'interès, també ho era el fet que havien pujat els passius 
financers  del Capítol IX d'ingressos, de tal manera que ens estàvem finançant més amb préstecs 
que l'any anterior, de tal manera que en nou endeutament vindria a engrandir el conjunt de 
l'endeutament de l'ajuntament, suposant que els tipus d'interès es mantinguessin controlats, la 
qual cosa no acabava d'estar prou clara.  
 
Per altra banda, i pel que feia als ingressos, el Sr. Grau va dir que hi havia tot un seguit de dades 
molt significatives que potser no s'havien comentat amb prou extensió en les comissions 
informatives, com per exemple que a la pèrdua d’ingressos generada per la reforma de l'IAE 
portada a terme pel govern del Partit Popular, respecte de la qual ja havien manifestada en el seu 
dia la preocupació i la inquietud per la pèrdua d'uns 100 milions de pessetes en el nostre cas, no 
estava de més recordar que només en el Capítol I d'ingressos, pel que feia a la modificació de 
les ordenances fiscals havia significat un increment en l'Impost de Béns Immobles de 
pràcticament 1 milió d'euros, que per descomptat que compensava amb escreix la pèrdua 
d'ingressos, de la mateixa manera que la variació en l'IAE havia significat passar d'1.500.000 € a 
poc més de 2.000.000 €, és a dir, prop més de mig milió d'euros que s'havia aconseguit amb les 
variacions de l'IAE i la pujada de taxes i impostos. En definitiva, amb l'entrada en funcionament 
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de noves infrastructures de serveis que generaven ingressos per l'ajuntament, com el centre 
d'AENA, s'havia arribat a xifres com les exposades per tal de poder quadrar el cercle, indicant 
que l'any 2004 i part del 2003, l’ajuntament havia estat finançant part de l'ordinari amb 
ingressos extraordinaris provinents precisament del conveni urbanístic signat amb AENA.  
 
Per altra part, el Sr. Grau va dir que també li cridava l'atenció el fet que en el Capítol III 
d'ingressos, l'any 2001 s'havien pressupostat 396.000 €, encara que la recaptació final va ser de 
629.000 €, mentre que l'any seguent, el 2002, es va seguir mantenint una previsió de 396.000 €, 
quan en la realitat es van recaptar 720.000 €; curiosament l'any 2003, tot i la tendència 
expressada, la previsió va ser de només 480.000 €, i enguany, es pressupostaven tan sols 
550.000 €, que era la mateixa quantitat que s'havia recaptat el 1998, de tal manera que portàvem 
sis anys de desfasament, la qual cosa, com havia dit, li cridava especialment l’atenció, atès que 
potser es volia fer creure que la política coercitiva i repressiva en matèria de multes generava 
comportaments més cívics, quan en realitat l'evolució en el nombre de sancions ens mostrava 
que era a l'alça, de la qual cosa es podia deduir que la política de sancionar rigorosament els 
comportaments incívics com a via principal de gestionar la indisciplina viària i ciutadana en 
general no funcionava del tot correctament. En definitiva, i en aquesta questió, calia estudiar 
altre tipus de mesures per què això no s'acabés convertint en una font de finançament, ja que 
podríem parlar en aquests moments de cent quaranta o cent cinquanta milions de les antigues 
pessetes que no es veien exactament reconegudes en els pressupostos, i potser amb la voluntat 
de que això seguís així,  ja que potser no era massa convenient que tingués el seu adequat reflex 
en el pressupost.  
 
Per altra part, i pel que respecte a les despeses, el Sr. Grau va manifestar que hi havia un 
increment certament important del Capítol I, que passava de 8.800.000 €  a 9.300.000 €, afegint 
que considerava que la partida d'alts càrrecs començava a tenir un volum massa important. 
D'altra banda, i en relació al Capítol II, va dir que era curiós que s'havia comentat en la comissió 
informativa que s'havia produït un esforç de cara a la contenció de la despesa, encara que tot 
semblava indicar que la pèrdua d'ingressos s'havia compensat més aviat per la via de la pujada 
d'impostos que no pas per la de la contenció de la despesa. En aquest sentit, el Sr. Grau va dir 
que en el cas de partides sempre criticades a nivell ciutadà com la d'atencions protocol·làries o 
publicitat i propaganda, la contenció arribava en aquest cas a només un 5 %, de la qual cosa 
semblava desprendre’s molt poca voluntat de contenció, tota vegada que altres partides com la 
corresponent a despesa energètica es quedava igual que estava, i més si es tenia en compte 
l'increment espectacular d'aquests darrers anys, mentre que en el cas de l'aigua encara arribava a 
augmentar, indicant que aquestes partides de subministraments podrien reduir-se 
considerablement amb una veritable voluntat de rigurositat en la gestió i de millora en la seva 
eficàcia i de la implantació d'una correcta cultura de promoció de l'estalvi dels recursos naturals 
que hauria d'imperar en l'administració pública. Així mateix, el Sr. Grau va dir que en la visió 
general del pressupost de despeses hi havia coses a reconèixer i a valorar positivament,  però 
tampoc es podia fer un discurs excessivament triomfalista sobre el caràcter social o 
mediambiental d'aquest pressupost, ja que de ben segur que tots els ajuntaments del nostre país 
devien dir el mateix. En aquest sentit, el Sr. Grau va manifestar que el que importava era veure 
determinades partides, que podrien arribar a qüestionar aquest caràcter tant suposadament social 
del pressupost. Efectivament, com EUiA ja havia dit en diverses ocasions, aquests darrers anys 
havia augmentat el risc d’exclusió social de sectors de població cada vegada més grans, i quan 
des del seu grup municipal s'havia demanat en aquest ple una major atenció pressupostària cap a 
aquest fet, s'havia dit que això no era cert, que les dades no eren correctes, etc., de la mateixa 
manera que des de EUiA s'havia insistit repetidament en la necessitat d'actuar més decididament 
en els barris més degradats, assenyalant com a exemple  paradigmàtic el barri de les Farreres, o 
també la posada en marxa de plans de garantia social, o l'actuació i la potenciació de mesures 
d'integració i de prevenció de conflictes amb el col·lectiu immigrant, o la questió de les 
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drogodependències, indicant que aquestes eren questions que l'ajuntament mai havia afrontat 
decididament.  
 
En idèntic sentit, el Sr. Grau va dir que quan des del seu grup municipal s'havien demanat més 
ajudes per aquells sectors socials més desafavorits, com era el cas de determinades famílies 
monoparentals, també la resposta havia estat negativa; i si, seguint amb aquesta perspectiva, es 
prenia com a referència el resultat de determinades enquestes respecte de quins eren els temes 
que més preocupaven a la ciutadania, de ben segur que eren l'habitatge, que no tenia cap 
reconeixement en el pressupost de l'ajuntament en quan a inversions, per bé que GTI, SA, com a 
promotora municipal, havia portat a terme determinades actuacions, encara que fonamentalment 
la seva actuació havia estat la de construir en els sectors que es podien desenvolupar, encara que 
hi havia altres mesures que es podien desenvolupar, i que EUiA havia proposat en el PAUM, 
per tal de fomentar una política d'habitatge assequible per a les persones i sectors socials més 
necessitats, com podien ser els joves. També trobaven a faltar del tot una actuació molt més 
decidida i més militant a favor de l'escola pública, com a únic sistema que garanteix realment la 
igualtat d'oportunitat i l'accés igualitari a una educació digne i de qualitat, afegint que en el cas 
de Gavà aquesta manca de suport a l'escola pública era ja endèmica. Així mateix, i com a 
reivindicació històrica, tal i com ja s'havia avançat per un altre portaveu, teníem la sort de  poder 
gaudir de dues escoles bressol de caràcter públic autonòmic, però cap de municipal, havent-se 
produït un estancament en el nombre de places des de feia ja molts anys, tractant-se doncs d'una 
questió que calia resoldre a curt termini.  
 
Per altra banda, i pel que feia a les inversions, el Sr. Grau va dir que augmentaven respecte 
d'anys anteriors, però al mateix temps hi havien questions molt criticables, indicant en aquest 
sentit que l'any 2001 aquest ajuntament va fer una aposta per canviar tot el parc de contenidors 
viaris, així com dels camions i vehicles de recollida de residus, amb un cost aproximat 
d'1.800.000 €, la qual cosa, comparada amb qualsevol de les partides socials era una quantitat 
mol significativa, i més quan en aquells moments no hi havia cap necessitat real de procedir a 
una inversió de tres-cents milions de pessetes, mentre que en aquests moments s’estava parlant 
també d'una nova inversió de prop de cent milions més de pessetes, quan ara tampoc hi havia 
una necessitat primordial i immediata, afegint en aquest sentit que si l’anterior es pretenia 
justificar en el fet que era una manera d'augmentar la recollida selectiva de matèria orgànica, 
calia indicar també que el que corresponia era haver prioritzat allò que era socialment necessari 
i mediambientalment imprescindible per tal de tancar l’abocador, que era fer aquesta recollida 
selectiva ja fa molts anys, atès que la Llei de residus de 1993 i el mateix Pla de Residus també 
ho requeria, indicant que probablement era entre els anys 1999 i 2000 quan realment calia 
afrontar aquesta questió, i no tant la renovació de contenidors portada a terme, que era més una 
questió estètica que no pas altra cosa. A més, el Sr. Grau va dir que EUiA pensava que hi havien 
altres mancances i errades en aquest pla d’inversions, com per exemple el fet ja avançat en el 
seu dia pel seu grup municipal de demanar una subvenció a la Generalitat, per tal de regenerar 
els barris més degradats de Gavà a l’empara de la nova normativa en aquesta matèria, 
especialment pel que feia al barri de les Farreres, ja que en la seva opinió era en aquí on 
s’haurien de destinar els ajuts, i no tant al barri de la Barceloneta, ja que aquest problema no se 
solucionava amb petits pedaços, sinó afrontant-lo des de una actuació global, donant una solució 
definitiva al problema de conjunt, la qual cosa volia dir donar una sortida definitiva a 
l’existència o no del vial, així com portar a terme una regeneració conjunta del parc d’habitatges 
d’aquell barri, bé fos habitatge social, bé per què el sector era capaç d’autoregenerar-se 
mitjançant la construcció d’habitatges pels mateixos propietaris, bé mitjançant la construcció 
d’habitatges protegits per part de GTI, SA de cara a la població més necessitada, o bé finalment 
mitjançant acords amb empreses que podessin tenir interès en afavorir la construcció aquell 
barri. Per tant, era un error no afrontar el tema de les Farreres, com també ho era portar a terme 
una política de pedaços a la Barcelona, que s’havia demostrat poc útil per la solució del barri.  
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Per altra part, i pel que feia a uns pressupostos suposadament molt socials, l’any 2003 hi havia 
una modesta partida anomenada “Societat del Coneixement”, enteneu-se per part d’EUiA en 
aquell moment que el Pla director de la societat del coneixement es feia amb diversos objectius, 
i entre d’altres, el d’evitar la fractura digital, prevenint el que estava succeint a tot el mon, és a 
dir, que aquella part de la població amb possibilitats d’accedir a les noves tecnologies de la 
informació i del coneixement no s’allunyessin encara més d’aquella part de la població que no 
hi podia accedir, amb la qual cosa s’estava creant un quart mon dins del primer mon i que el 
tercer mon estès encara pitjor, afegint que enguany no hi havia cap euro en aquest capítol, fet 
aquest que era preocupant, ja que a curt termini podia ser un veritable problema social. Per altra 
part, i pel que respecta a les questions mediambientals, el Sr. Grau va indicar questions 
relacionades amb la millora energètica, amb partides insuficients de cara a l’enllumenat públic, 
o el fet de la posada en marxa, després de tants anys d’insistir en aquesta questió i que encara no 
es reconeixia, com era el Pla Especial i Catàleg del Patrimoni Natural, o l’extensió a tot el 
municipi de la recollida de la matèria orgànica, com abans havia assenyalat.  
 
D’altra part, i al marge d’aquests dèficits, se seguien arrastran partides com publicitat i 
propaganda o atencions protocol·làries que feien que el Bruguers continués essent una font de 
despesa considerable, quan encara no complia des de el seu punt de vista els requisits de 
pluralitat i d’objectivitat que serien desitjables, o GTV, SL, que seguia sent un forat negre 
econòmic per aquest ajuntament, ja que no només s’anava arrossegant el deute inicial en 
inversions per tal d’arribar a posar-la en marxa, sinó que cada any es requeria de noves 
inversions puntuals, més l’ordinari que s’havia de transferir; a més, el Sr. Grau va dir que des de 
l’equip de govern s’insistia any rera any, per tal de justificar l’augment de les taxes, que la taxa 
que es girava per la prestació d’un determinat servei havia de compensar el seu cost, però de 
moment GTV, SL no tenia cap taxa que cobrís aquest servei, afegint que potser algun dia caldria 
plantejar-s’ho de la mateixa manera que a Anglaterra, és a dir, mitjançant la implantació d’una 
taxa per tal de finançar la televisió local. En aquest sentit, el Sr. Grau va dir que calia fer una 
reflexió de conjunt sobre aquest mitjà de comunicació, atès que l’aposta que es feia cada any per 
part de l’equip de govern era prou important. Finalment, i ja per acabar, el Sr. Grau va dir que 
volia fer una petita reflexió a propòsit de la política de personal, dient que ja feia temps que 
s’anava arrossegant un nombre important de places vacants en diverses àrees de l’ajuntament, 
indicant que no ho consideraven positiu, ja que calia garantir l’estabilitat laboral, iniciant 
converses i establint sistemes d’intercanvi d’opinions amb la plantilla de personal i els seus 
representants, afegint que més aviat donava la impressió que tot estava bastant estancat i que no 
se li acabava de donar l’embranzida necessària. Per últim, el Sr. Grau va dir que el tema més 
preocupant era, en el cas de GTI, SA, el relatiu a la manca de connexió real entre una previsió 
d’ingressos per import de 9.500.000 €, provinents de tot un seguit d’alienacions d’inversions 
reals que amb molta probabilitat no es produirien, mentre que pel contrari, les despeses estaven 
pràcticament compromeses, de tal manera que podria ser possible que en l’exercici del 2005 
s'agreugés encara més el dèficit financer d’aquesta societat municipal, i més si tot plegat es 
tenien en compte els prop de 12 milions d’euros d’inversions previstos com a despeses, amb la 
qual cosa semblava que la gestió econòmica de la societat no era en opinió d’EUiA la més 
adequada.  
 
Tanmateix, el Sr. Grau va dir que, tal com indicaven cada any, i això era el que els 
caracteritzava, el grup d’EUiA no tenia ni la  intenció ni la voluntat d’estar en contra del 
pressupost, sinó que ans el contrari, volia i feia tot un seguit d’aportacions amb la finalitat de 
millorar-lo i enriquir-lo, raó per la qual havien fet arribar a l’equip de govern tot un seguit de 
propostes que consideraven que es podien incorporar perfectament al pressupost, i que podrien 
contribuir a compensar els dèficits que en opinió d’EUiA tenia el projecte de pressupost 
presentat per l’equip de govern. Així doncs, el Sr. Grau va manifestar que EUiA estava 
disposada a aplaçar el seu vot definitiu fins el dia 23 de desembre, data de celebració del ple 
d’aprovació definitiva del pressupost, donant un vot de confiança a l’equip de govern per què 
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podés tenir en compte aquestes aportacions. Tot i amb això, el Sr. Grau va dir que en principi, si 
haguessin de votar el projecte de pressupost, el seu vot seria negatiu, atès que tal com s’havia 
presentat no el compartien, si bé, tal com havia indicat al començament, el seu grup pensava 
abandonar immediatament la sessió i no es pronunciaria al respecte en el moment de la votació. 
 
Acabada la intervenció del Sr. Grau , va fer ús de la paraula el Sr. Llobet, en nom del PP, el qual 
va indicar que, amb caràcter previ al desenvolupament de la seva intervenció, pensava fer un 
petit incís respecte de la situació creada amb anterioritat a l’inici de la sessió, respecte del fet de 
no permetre l’entrada als veïns de Gavà Mar que es manifestaven davant de l’ajuntament, 
indicant en aquest sentit que coincidia plenament amb la intervenció que havia fet el Sr. 
Dalmau, afegint que es remetia a tot el que havia dit, i que per mor de la brevetat considerava 
que no calia repetir. Així mateix, va dir que pensava que seria bo que quedés constància de que 
aquesta era una estricta decisió del govern municipal, atès que la resta d grups municipals ja 
havien dit el que tenien de dir, i que després cada grup havia adoptat lliurement la decisió que 
havia tingut per convenient en base a les seves pròpies responsabilitats. I en tercer lloc, el Sr. 
Llobet va dir que volia traslladar un prec al Sr. Alcalde i també al nou Comissionat, indicant que 
s’hauria de fer una reflexió,  en el sentit de que el que no es podia era estar contínuament en una 
situació com aquesta, ple rera ple, tota vegada que no podia ser que hi haguessin representants 
dels ciutadans que per les seves pròpies conviccions s’absentessin de la sessió, i ciutadans als 
quals no els fos permesa l’accés a la sala de plens. Per això, el Sr. Llobet va dir que calia trobar 
una solució a una problemàtica que s’estava allargant excessivament. 
 
Va respondre el Sr. Alcalde, indicant que la reflexió ja estava feta, manifestant a l’efecte que tal 
com abans havia dit, calia preservar que els plens que realitzava l’ajuntament com a màxim 
òrgan representatiu dels ciutadans es podés realitzar amb total normalitat, afegint que hi havia 
un precedent  molt pròxim que havia impedit el desenvolupament d’una sessió plenària, i que hi 
havia una manifestació convocada, insistint en el fet de que una manifestació no podia acabar 
mai a l’interior d’un edifici públic. Per això, va dir que el convocant d’aquesta manifestació 
n’havia de ser conscient i a més, calia també que ho tingués present per altres ocasions. Per tant, 
el Sr. Alcalde va dir que aquest mateix criteri s’aniria seguint de cara al futur: una manifestació 
no podia acabar dins de la seu municipal. Al menys, aquest era el criteri de l’Alcaldia de Gavà. 
 
A continuació, va fer ús novament de la paraula el Sr. Llobet, el qual va manifestar que 
començaria la seva intervenció indicant la preocupació del seu grup municipal per la situació de 
l’hisenda local a Gavà, després d’haver estudiat acuradament els pressupostos que ara es 
presentaven. Tot i amb això, el Sr. Llobet va dir que per explicar-ho bé caldria fer un recorregut 
pels diferents organismes autònoms i societats mercantils que conformaven tot l’entrellat de 
l’ajuntament. Així, i en relació al pressupost consolidat, va dir que d’entrada el PP continuava 
criticant l’enorme pujada que experimentaven els impostos municipals, de tal manera que 
mentre les taxes que pujaven un 3,2 % de mitjana, els impostos com l’IAE pujava un 25 %, 
l’Impost sobre vehicles un 7 %, i finalment l’IBI, que apart del 3,2 %, se li havia de sumar 
l’actualització de la revisió cadastral, que feia que augmentés un total d’un 12 %. Per tant, en 
opinió del Sr. Llobet, s'estava parlant de pujades fora de tota lògica, afegint que ja se sabia que 
part de l'equip de govern es pretenia justificar aquesta pujada en base a una pèrdua d'ingressos 
derivada de l'IAE, però calia tenir en compte que aquesta pèrdua es compensava amb la pujada 
del 25 % d'aquest mateix impost per aquest proper any. Per tant, el Sr. Llobet es va preguntar 
per què s'apujaven també l'IBI o l'Impost sobre Vehicles, si ja s'havia compensat aquesta 
suposada pèrdua d'ingressos amb la pujada de l'IAE. En qualsevol cas, en opinió del portaveu 
del PP, tot l'anterior donava com a resultat que la pressió fiscal exercida per l'Ajuntament de 
Gavà sobre els seus ciutadans i empreses augmentaria enguany prop d'un 10,97 %, una mica 
més del que el PP havia previst en el ple d'ordenances fiscals, mentre que la inflació prevista 
seria d'un 3,5 % per aquest any 2004, i d'un 2 % per l'any 2005 segons l'Estat.  
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D'altra banda, i pel que feia a les transferències a rebre, el Sr. Llobet va dir que calia destacar 
l'aportació que faria la Diputació de Barcelona, dedicada exclusivament a la reforma del Teatre 
Maragall, mentre que la Generalitat reduïa la seva aportació en un 20%. Així mateix, va 
manifestar que l'endeutament consolidat augmentaria un 120 % sobre el previst per aquest any, 
però sempre basant-se en endeutaments a mig i llarg termini, tota vegada que de les línies de 
crèdit a curt termini ja en parlaria després, encara que - va dir - s'haurien de presentar en aquest 
pressupost, donada la facilitat que tenien per a convertir-se en endeutament a llarg termini. 
D'altra banda, i pel que feia a les despeses, i sempre parlant del pressupost consolidat, les de 
personal continuaven pujant un 7,22 %, reduint-se les despeses generals pel que feia a partides 
innecessàries, com així s'havia demanat pel seu grup en diverses ocasions, mentre que a la 
vegada, les despeses financeres es reduïen en un 15,7 %, si bé aquesta dada quedava 
absolutament desvirtuada per què la previsió sobre la que s'havia fet l'estudi d'aquesta partida 
era d'un Euribor del 2,75 %, inferior en un 22 % a l'Euribor previst per aquest any, la qual cosa 
significava que es volia endeutar-se més des d'un punt de vista consolidat. Per això, el Sr. Llobet 
va preguntar-se si aquest ajuntament no tenia ja prou deutes, com per endeutar-se més, i això, si 
tot sortia bé, atès que aquest any no tindríem aquell matalàs que sempre es creava dintre del 
pressupost per possibles desviacions pressupostàries, afegint que el PP creia sincerament que es 
podrien tenir veritables problemes de liquidesa.  
 
Per altra part, va dir que s'incrementaven les inversions en un 33 %, gràcies en part a les 
transferències de fora, però també i de forma incomprensible per l'actitud d'aquest ajuntament 
tirant endavant projectes que tindrien molts problemes de finançament, tot avançant els diners, 
com per exemple en el cas de la bassa de laminació, supòsit en el qual l'Agència Catalana de 
l'Aigua no aportava la quantitat necessària per a cobrir el cost total de l'obra, mentre que per part 
de l'Ajuntament de Viladecans, també part implicada, no aportava absolutament res. Tot això 
feia que en el consolidat de pressupostos de l'any vinent hi hagués una reducció del 70 % en la 
devolució de deutes, la qual cosa feia notar una veritable manca de diners, encara que haguessin 
augmentat fortament els impostos. Per altra banda, i pel que feia a l'Ajuntament de Gavà i els 
seus diversos ens instrumentals, el Sr. Llobet es va referir en primer moment a l'ajuntament, 
dient que incrementava ingressos corrents, provocat pe l'augment d'impostos i taxes, per un total 
de 2.000.000 €, bastant més que la pèrdua de l'IAE, afegint que es dedicava fonamentalment a 
les despeses de personal, amb un import de 700.000 €, i 700.000 € a transferències a altres ens 
del propi ajuntament, tot i que després es podria veure que aquesta quantitat es dedicava també 
essencialment a despeses de personal. Ara bé, també calia assenyalar en aquest apartat les 
pujades en els ingressos, fora de tota relació en base amb l'augment que correspondria en base a 
l'augment de les taxes, com per exemple l'apartat dedicat a multes, en quin cas l'augment era 
d'un 15 %, mentre que en el cas de la grua l'augment era d'un 50 %, afegint que ja es podia 
veure quina seria la política de l'equip de govern sobre els nostres vehicles.  
 
Així mateix, el Sr. Llobet va dir que en relació a les despeses, calia destacar el fet que es 
pretenia donar l'idea d'un retall en la despesa, quan el cert era que seguien existint en el 
pressupost consignacions per despeses tant curioses com la de despeses per processos electorals. 
D'altra banda, el Sr. Llobet va dir que l'equip de govern, al defensar l'augment de les taxes en un 
3,2 %, ho va justificar en el fet de l'augment de la inflació en base a les dades d'octubre del 
2004, i que la inflació seria superior a la del 2005, preguntant-se a aquests efectes per què 
només apujaven els sous dels treballadors de l'ajuntament en un 2 %.  D'altra banda, i pel que 
feia a les inversions, el Sr. Llobet va dir que estaven destinades a enllestir el que ja s’havia 
començat, com per exemple l'Avinguda Diagonal, Parc Arqueològic, o la reforma del Teatre 
Maragall, si bé la major de la inversió, semblant que feien cas a la insistència del PP en aquest 
aspecte, es destinava a arreglar la pavimentació dels carrers o altres millores viàries respecte de 
les quals tant se n0havia parlat i insistit per part del PP, encara que, atesa la situació acumulada 
que venien patint tots els ciutadans des d'uns anys cap aquí, la consignació semblava insuficient. 
Tanmateix, i pel que respecta als organismes autònoms, era cert que presentaven uns 
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pressupostos de crisi, i que hi havia un cert intent de retallada en la despesa, llevat de PRESEC, 
ja que augmentaven menys que la inflació, la qual cosa donava la possibilitat a l’ajuntament de 
no haver de transferir tants diners com fins ara, a excepció com ja havia dit de PRESEC i 
Serveis comunitaris, afegint però que si s’estudiessin amb detall els seus pressupostos ens 
podríem trobar amb coses ben curioses, com per exemple el fet que a Serveis Comunitaris les 
despeses generals  augmentaven un 6 %, menjant-se l’increment tant sols les transferències amb 
despeses generals, de tal manera que tot l’increment que es produïa es destinava a despeses 
generals; per altra part, i pel que feia a esports, el més curiós de les dades era que aquest any es 
pagarien més despeses financeres, al voltant de 9.000 €, a part dels interessos  a pagar pel 
préstec demanat en el seu moment per les inversions, de tal manera que donava la sensació d’un 
augment en una pòlissa de crèdit, tot i que segons la documentació obrant a l’expedient, a l’any 
2004 no hi constava cap operació de crèdit al Patronat. A més, sobre l’Institut per a la Gestió del 
Patrimoni Cultural i Natural, aquest disminuïa despeses mitjançant la reducció de les 
publicacions a realitzar aquest proper any, demostrant-se una vegada més que la cultura era la 
primera a patir els efectes de les crisi econòmiques. 
 
D’altra banda, i en relació a l’IMPAC, el Sr. Llobet va dir que era curiós que els seus ingressos 
augmentessin especialment per una partida anomenada recursos eventuals, no definida, o que les 
despeses de personal augmentessin un 9,6 %, la qual cosa evidenciava un augment de personal, 
dedicat especialment al Bruguers i als serveis generals, mentre baixaven les del personal 
destinat al foment de l’ocupació. Per altra part, i pel que feia a les despeses generals, va dir que 
finalment feien cas a les recomanacions del PP, reduint la publicitat i el cost del Bruguers, sense 
saber si es reduiria o no el nombre de publicacions, mentre que entre les seves inversions es 
reduïa fortament la partida dedicada a foment de l’ocupació. Pel que respecte a PRESEC, el Sr. 
Llobet va dir que rebia fortes transferències de l’equip de govern per despeses de personal, 
emportant-se tot l’increment de transferències per què  creixia quasi un 19 %, dedicant-se, entre 
d’altres, a una secció nova anomenada de pintura, i per inversions en equipaments, vehicles i 
maquinària, dedicats a neteja viària i recollida de sòlids urbans. Així mateix, va dir que el seu 
grup es congratulava pel fet que quan demanaven canvis en certes polítiques més properes al 
ciutadà i als seus problemes diaris, de tant en tant se’ls escoltaven. Tanmateix, continuaven 
considerant que, de tota manera, que les partides dedicades a reparació de la via pública eren 
escasses i totalment insuficients, provocant els accidents que actualment veníem patint, indicant 
en aquest sentit que la partida destinada a assegurances de responsabilitat civil que havien de 
cobrir aquests accidents, es reduïa considerablement, afegint que esperava per bé del pressupost 
que els ciutadans de Gavà no es dediquessin a denunciar massa a l’ajuntament pels ensurts que 
podessin patir com a vianants.  
 
Així mateix, i en relació a Gavanenca d’Obres, el Sr. Llobet va dir que estàvem clarament 
davant d’un pressupost de crisi, amb menys inversió i despeses generals, però curiosament 
augmentaven l’ús de les línies de crèdit fins a al seu màxim, que era d’un 6.000.000 €., 
preguntant-se el per què d’aquest fet, i interrogant-se respecte de si no havien de rebre 
transferències de l’ajuntament . Així mateix, i en relació a GTI, SA, va dir que era un cas 
especial, atesa la seva transcendència, ja que era en diferència el pressupost més gran, indicant 
en aquest sentit que era curiós d’observar una augment de la seva plantilla, quan pel contrari la 
seva activitat no sofriria gaires variacions, o l’intent de vendre allò que ja s’hauria d’haver venut 
aquest any, aparcaments de la Plaça de la Llibertat, etc.,  a part de que hi havia una partida 
enorme de publicitat, que augmentava un 53 %, afegint que del total de despeses generals 
l’augment era del 30,55 %. Semblava més aviat que GTI, SA no s’hagués assabentat de la 
consigna general de retallar despeses, fent un ús massiu de les seves línies de crèdit hipotecari, 
fins el punt d’haver-les d’ampliar per tal de fer front a les noves inversions que li assenyala de 
tant en tant l’ajuntament, com era el cas de la bassa de laminació, i per tal de quadrar-ho tot, 
intentava vendre tot allò que fos vendible del seu patrimoni a fi de no endeutar-se més. Per tant, 
si no aconseguia vendre els seus actius, com fins ara, no ens tocaria altre remei que nous 
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endeutaments a curt termini. Per últim, i en relació a Gavà Televisió, SL, va dir que aquesta 
societat tornava a presentar un pressupost de crisi, pel retall en les aportacions de l’ajuntament, 
indicant que ja era hora que s’admetés que tot tenia un límit, i que en aquest cas ja feia temps 
que s’hi havia arribat, si bé tot i amb això, encara hauria de fer ús de línies de crèdit per fer front 
a les seves actuacions. En definitiva, el Sr. Llobet va dir que estàvem parlant d’uns pressupostos 
en els quals se’ns pretenia vendre que es retallaven partides de despeses sol·licitades per activa i 
per passiva per l’oposició, però seguia el descontrol provocat per despeses fixes laborals i tot 
dins d’una nova reclamació als ciutadans de Gavà de noves aportacions mitjançant l’augment 
dels seus impostos per tal de sufragar la despesa d’aquest ajuntament, mentre que la pregunta a 
fer-se era com es que eren uns pressupostos de crisi.  
 
A aquests efectes, va dir que la resposta la teníem en el fet de que quan s’observaven els 
interessos a pagar pel total d’organismes i del mateix ajuntament, l’endeutament a mig i llarg 
termini pujaria aproximadament uns 20.650.000 € al final del 2005, tenint en compte els retorns 
anuals de deute de totes les entitats i els nous endeutaments a llarg termini. Però si a més a més, 
s’hi afegien les línies de crèdit, contractades o per contractar, ens sortia  en endeutament mitjà a 
curt termini de 25.962.000 €, i si a sobre s’hi afegia que aquestes línies de crèdit eren tant fixes 
com recurrents en la seva disponibilitat, i algunes d’elles ja tenien set anys de vida, i sempre 
s’havia fet ús de les mateixes, es podria parlar d’un endeutament global de 46.500.000 €, la qual 
cosa representava una càrrega fiscal de 2000 € per cada ciutadà de Gavà. De fet – va dir el Sr. 
Llobet -, aquest era el problema real de l’Ajuntament de Gavà, ja que s’havia estirat durant 
molts anys més el braç que la màniga, i ara ens trobàvem com ens trobàvem. En darrer terme, el 
Sr. Llobet es va interrogar respecte de si l’equip de govern s’atreviria a dir als nostres ciutadans 
i ciutadanes la realitat de l’endeutament, afegint que trigaríem molts anys a desfer-se d’aquesta 
càrrega, però sempre a costa de més impostos. En qualsevol cas però, el Sr. Llobet va dir que 
per tot l’exposat quedava molt clara la posició del seu grup municipal, que no seria altra que la 
de votar en contra del projecte de pressupost. 
 
Seguidament va fer ús de la parla el Sr. Heredia, en nom d’IC-EV-IG, el qual va manifestar que 
abans d’entrar a conèixer la seva posició respecte del pressupost, volia fer un prec al Sr. Alcalde 
i al Sr. Maniega, en la seva qualitat de Comissionat, per tal de que la comissió presidida pel SR. 
Maniega i integrada pels diferents portaveus municipals, així com per les dues associacions de 
veïns de Gavà Mar i la Federació d’Associacions de Veïns, es reunís el més ràpidament 
possible, per tal de trobar una solució al conflicte plantejat. 
 
En aquest punt en concret va intervenir novament el Sr. Alcalde, només per puntualitzar que, 
efectivament, la comissió es reuniria a la major brevetat possible. 
 
Dit això, el Sr. Heredia va tornar a fer ús de la paraula, indicant que aquest projecte de 
pressupost era el reflex del programa de d’actuació de l’equip de govern per a aquest any, 
afegint que s’havia tingut en compte la situació econòmica i la realitat social del nostre entorn, i 
que per això, el pressupost d’enguany era un pressupost de contenció davant la situació creada 
pel govern del PP, reduint la capacitat de recaptació per la reforma de l’IAE, que en el cas de la 
nostra ciutat representava un total de 600.000 €, encara que tot i amb això, l’equip de govern 
havia intentat fer un pressupost de contenció, rigorós i social, mantenint quasi bé tots els 
projectes i serveis, i augmentant la despesa social.  
 
Així mateix, va manifestar que també s’havia augmentat el pressupost de PRESEC, en la partida 
de neteja i adquisició de material per tal de fer possible la extensió del servei de recollida 
selectiva de matèria orgànica. D’altra banda, el Sr. Heredia va dir que les partides que 
experimentaven un major increment respecte del pressupost de l’any passat eren les  següents: 
programa de prevenció i promoció social, infància, tercera edat, etc, amb un increment del 
Capítol II respecte de l’any passat d’un 41,92 %. D’altra banda, i pel que feia al Capítol IV, 
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respecte de les partides d’educació, va dir que la partida de beques de llibres havia augmentat en 
un 16,61 %, mentre que les beques de menjador havien augmentat en un 9,32 %, i per si tot 
l’anterior no fos suficient, el Sr. Heredia va manifestar que l’equip de govern tenia la voluntat 
d’augmentar aquestes dues partides si així fos necessari. Així les coses, el Sr. Heredia va dir que 
aquest Capítol IV s’havia incrementat en un 12,88 €, mentre que pel que feia als tributs 
municipals, va dir que des de l’equip de govern s’havia fet un extraordinari esforç per  què l’IBI 
estès per sota de l’IPC, ja que era un dels tributs que més podia preocupar als nostres ciutadans i 
ciutadanes.  
 
A més, s’havia incrementat un 25 % l’IAE a les grans empreses, afegint que en comparació a 
altres ciutats del nostre entorn, la ciutat de Gavà estava per sota dels següents municipis: 
Cornellà (amb augments d’un 4 % d’IBI i un 63,83 % per l’Impost de Vehicles), Sant Boi de 
Llobregat (un 3,3 % d’IBI i un 65,10 % en vehicles), Viladecans (un 2,97 % d’IBI i un 68,05 % 
en vehicles, Esplugues (un 3,3 % d’IBI i un 65,30 % de vehicles), Castelldefels (un 16,8 % 
d’IBI i un 65,8 % de vehicles), mentre que a Gavà era un 3,2 % en concepte d’IBI i un 63,70 % 
en vehicles, etc., En definitiva, i ja per acabar, el Sr. Heredia va dir que aquests eren uns 
pressupostos que contemplaven totes les actuacions i propostes previstes en el pacte signat entre 
el PSC i IC-EV. 
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Víctor Carnero, dient que intentaria fer una contesta 
conjunta, atès que molts dels arguments exposats per cadascun dels portaveus dels diversos 
grups municipals eren coincidents, com era el cas dels relatius als increments que es produïen 
com a consequència dels acords de modificació d’ordenances, o bé al que es podria considerar 
el deute viu de l’ajuntament i el tractament que caldria que tinguessin les pòlisses de tresoreria, 
a més de la situació al moment financer de l’ajuntament i la previsió del tancament de l’exercici 
de 2005, o la justificació del fet que, de vegades, sota el criteri de prudència, les consignacions 
inicials d’algunes partides estessin per sota del que seria la liquidació definitiva. En qualsevol 
cas, el Sr. Carnero va dir que el que l’havia deixat sorprès era la valoració que feia el portaveu 
del PP Sr. Llobet, tota vegada que un any que es feia una proposta seriosa de contenció de la 
despesa, el titllava de pressupost de crisi, afegint que a aquests efectes, el marge o possible 
recorregut era bastant més ampli.  
 
Així les coses, el Sr. Carnero va dir que els increments fiscals eren els que tothom coneixia, atès 
que ja havien estat aprovats pel ple, amb els percentatges a aplicar a cadascun dels impostos i 
taxes es van aprovar. A més, va dir que la pressió fiscal mitja de la nostra ciutat, i que el 
divendres passat s’havia publicat en El Far, a l’igual que la de tots els pobles de la comarca, era 
possible que en algun dels tributs l’increment estès una mica per sobre d’algun municipi del 
nostre entorn, però el paràmetre del que es partia estava molt per sota de la mitja del nostre 
entorn, fins el punt que fins i tot, en aquells impostos en els quals s’havia previst un increment 
per sobre de l’increment general del 3,2 % proposat, com era l’Impost sobre Vehicles, amb 
l’increment del 7 % proposat seguíem estant per sota de la mitja de la tributació d’un vehicle de 
les mateixes característiques en poblacions similars a la nostra. En aquest sentit, el Sr. Carnero 
va dir que El Far de la setmana passada feia una fotografia fiscal de tots els municipis de 
l’entorn, i en tots ells, el tipus a aplicar pel que es coneixia com a “callejero”, és a dir, l’Index de 
situació, el situava ja en el 2004 per sobre del tipus que Gavà proposava pel 2005, afegint que si 
que era veritat que la Llei cadastral obligava a fer actuacions cada deu anys, si bé apart d’això hi 
havia la capacitat fiscal de cada ajuntament i era voluntat de cada ajuntament la de fixar el tipus, 
que en el nostre cas estava congelat des de l’any 2000, de tal manera que, si no produíssim cap 
tipus d’actualització tot i haver fet la revisió cadastral, al final dels deu anys tindríem un gran 
desfasament respecte de la resta de municipis. Les repercussions de les actualitzacions 
cadastrals venien imposades per Llei i la modulació a través de deu anys obeïa a un criteri 
d’haver repercutit els increments durant aquest període per tal de que no suposessin pels 
ciutadans un increment en un sòl exercici, de tal manera que la capacitat i corresponsabilitat 
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fiscal de l’ajuntament no ho era tant en l’actualització dels valors cadastrals com en el fet 
d’aplicar el tipus corresponent, afegint que en aquests moments el tipus que teníem a nivell 
local era del 0,588 %, i ara situat en el 0,6 %, i per tant, seguia estant molt per sota de la resta de 
municipis del nostre entorn, que el tenien situat en el 0,7 %, quan no en valors pròxims a l’1 %.  
 
D’altra banda, i pel que feia a l’endeutament, el Sr. Carnero va dir que sí que tothom coneixia 
realment el deute viu que teníem, és a dir, els aproximadament 15.800.000 €, i que la previsió 
de l’exercici, tal com havia dit el Sr. Grau, era la d’amortitzar 2.338.000 €, acudint a un 
endeutament de 2.600.000 €, més una amortització previsible d’uns 250.000 € provinents de la 
subvenció de la Diputació, la qual cosa volia dir que amb tota probabilitat, al final de l’exercici 
tindríem per sobre d’uns 320.000 € de deute viu menys. Per altra banda, i pel que feia a la 
previsió de consignació respecte de determinades partides, com era la corresponent a la de les 
multes, el Sr. Carnero va dir que el càlcul obeïa al paràmetre de si finalment el ciutadà volia 
acollir-se o no a la bonificació, que en període voluntari podia suposar un 60 %, de tal manera 
que el càlcul sobre voluntària o sobre executiva podia comportar una variació de fins a un 70 o 
un 80 % de diferència respecte de la previsió de recaptació, encara que era possible que en 
exercicis passats s’hagués estat prudent i s’hagués fet un càlcul per sota del que havia estat la 
recaptació definitiva. En tot cas, el Sr. Carnero va dir que una part importantísima de la 
recaptació per aquest concepte obeïa a multes en executiva d’exercicis anteriors de ciutadans 
que no eren de Gavà, i que per alguna raó havien decidit no pagar o pot ser pensaven que això 
no es cobraria, fins que el recaptador acabava localitzant un patrimoni sobre el qual poder 
contraure l’import de la sanció. Així mateix, el Sr. Carnero va dir que sí que s’havia comentat 
en alguns casos que respecte de determinades partides s’havia reflectit una contenció de la 
despesa, sobre tot en despesa corrent, encara que no tant a PRESEC i al Patronat de Serveis 
Comunitaris, supòsits en els quals era lògic que això no fos així, ja que molts dels serveis que es 
prestaven eren serveis a la persona i que es prestaven a través de persones, per més que en la 
prestació del servei sigui necessari l’enllumenat, calefacció, etc., però en qualsevol cas, el 
percentatge més important del cost del servei era el manteniment de l’edifici en el qual es 
prestava el servei i el cost del personal.  
 
Per altra part, i en relació a la intervenció del Sr. Dalmau, va dir que en temps i forma havia fet 
arribar tot un seguit d’al·legacions, amb la voluntat de que avui fossin sotmeses a votació, 
encara que - va dir - volia fer-li una reflexió en el sentit de que, encara que no havia variat la 
dinàmica que havia de seguir l’aprovació del pressupost a nivell municipal, sí que hi havia un 
fet diferencial en aquest cas, atès que en exercicis anteriors, amb temps suficient, els grups 
debatien el pressupost i l’aprovació inicial tenia un cert caràcter d’aprovació definitiva, no 
presentant-se esmenes més enllà d’aquest debat, mentre que ara, pel contrari, amb l’aprovació 
del ROM i de la introducció de la figura de l’Audiència Pública, es podia entendre que l’acte 
d’avui s’havia de considerar conceptualment com una aprovació inicial, i que durant el termini 
d’informació pública, es presentarien al·legacions per part de grups polítics, entitats o ciutadans 
i ciutadanes. En aquest sentit doncs, la proposta que el Sr. Carnero volia fer arribar al Sr. 
Dalmau era que si aquest sol·licitava en el dia d’avui la votació de les esmenes presentades, 
l’equip de govern votaria en contra, incloent les esmenes presentades en el paquet de les 
esmenes que es podessin presentar per part d’altres grups durant el termini d’informació 
pública, afegint que de cara l’aprovació definitiva, s’analitzarien aquelles que s’haguessin 
presentat, sense descartar que el vot d’avui no podés donar lloc a que alguna de les esmenes 
presentades per CiU no podessin ser incorporades, per ser també coincidents amb altres 
presentades per altres grups o associacions que anessin en aquest mateix sentit.  
 
Així mateix, i pel que feia a la intervenció del portaveu d’EUiA, va dir que entenia que en la 
seva valoració també havia fet tot un repertori d’esmenes, que li havia fet arribar per escrit, però 
que avui, pràcticament sense enumerar-les una per una recollia al menys l’esperit de les 
mateixes, i en aquest sentit, l’equip de govern recollia aquestes esmenes per tal d’analitzar-les 
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durant el termini d’informació pública i fer en el seu cas la corresponent valoració de cara a la 
seva possible incorporació. Així mateix, va dir que amb el Sr. Dalmau ja havia comentat 
personalment també com a responsable de la Guàrdia Urbana la dotació i les competències de la 
policia local, afegint que per descomptat que el Sr. Dalmau tenia els seus arguments per 
defensar un increment de la dotació d’aquest cos, si bé la dotació de la policia municipal era en 
aquests moments de 87 efectius, amb una ratio de policia per cada mil habitants per sobre de 
tots els municipis del nostre entorn, i fins i tot, encara que potser era una mica arriscat, per sobre 
de tots els municipis de Catalunya, afegint que dins d’aquest mandat s’havia de produir el 
desplegament dels Mossos d’esquadra, de tal manera que a 1 de gener del 2007, aquests estarien 
servei, assumint la Policia Municipal a partir d’aleshores allò que legalment i reglamentària li 
corresponia, és a dir, l’ordenació del trànsit i les tasques de policia cívica, fonamentalment. Per 
això, el Sr. Carnero va dir que la nostra ciutat estava preparada per assumir els reptes que li 
corresponien. Així mateix, i pel que feia als comentaris dels diversos portaveus en relació als 
organismes autònoms, i especialment pel que feia al Patronat de Serveis Comunitaris, va dir que 
els números eren els que tothom tenia, i tot i comprenent que alguns dels increments es podien 
entendre com a significatius, encara que no arribaven a ser del tot importants, el cert era que tal i 
com s’havia comentat per part del Sr. Heredia, els increments en algunes partides havien 
oscil·lat entre un 13 i un 42 %, fonamentalment en temes com beques de menjador, llibres, 
ajudes a les famílies, així com polítiques adreçades a col·lectius tals com la joventut o la dona. 
A més, i ja amb caràcter final, el Sr. Víctor Carnero va concloure aquest segon torn 
d’intervencions indicant que també s’havia fet també algun comentari respecte de questions 
relacionades amb la promoció de l’habitatge, i possiblement no estava reflectit en el programa 
d’inversions a nivell municipal, però tal i com ja havia comentat, totes les actuacions que a 
través de la societat GTI, SA es feien en matèria de promoció de sòl o de promoció d’habitatge 
protegit, i també en promoció de sòl industrial, amb la voluntat de posar en circulació naus 
industria ls que puguin respondre als interessos dels industrials de la nostra ciutat. 
 
Immediatament a continuació va prendre la paraula el Sr. José Obispo, només per indicar que, 
en relació a l’anterior intervenció del portaveu de CiU Sr. Josep Mª Dalmau, en el sentit 
d’aclarir que la reducció de personal que es portava a terme a l’Àrea de Serveis Personals venia 
donada pel fet que el Taller ocupacional La Bòbila, havia passat a la Fundació CAVIGA. 
D’altra banda, i en relació als comentaris que s’havien fet respecte de les beques de menjador i 
de llibres, el Sr. Obispo va assenyalar que si bé ela anys anteriors hi havien hagut augments 
força importants, aquest any s’havia produït un augment molt significatiu atès que era de quasi 
bé un 13 %. En qualsevol cas, i pel que feia als aspectes socials del pressupost, va insistir en que 
era voluntat de l’equip de govern la de fer tots els possibles per tal d’atendre al màxim totes 
aquelles necessitats que al llarg de l’any s’anessin produint, afegint que si s’analitzessin amb 
detall els pressupostos d’aquests darrers anys, es podria veure que a l’Àrea de serveis 
Comunitaris s’han atès tots els casos que s’han produït, i que si havia estat necessari procedir a 
una modificació de crèdits per tal d’atendre dites necessitats, així s’havia portat a terme.  
 
Així mateix, i pel que feia als ajusts a la família, el Sr. Obispo va dir que la consignació 
augmentava en un 43 %, a l’igual que els ajuts a domicili a la gent gran, que experimentaven 
una variació positiva del 86 %, indicant en aquest sentit que si fos necessària alguna modificació 
de crèdits una vegada posats en marxa els programes pertinents, no calia dubtar que 
s’habilitarien les partides pressupostàries per fer-ho efectiu; finalment, i pel que feia a la 
propaganda, va dir que els programes d’atenció a la gent gran comportarien una major despesa 
en publicitat, atès que la intenció de l’Àrea era la de realitzar una complerta “Guia de serveis” 
en la qual es recollissin tots aquells serveis que des  de l’Administració Local es prestaven a la 
gent gran. Per altra banda, i en relació a les afirmacions del portaveu d’EUiA, encara que aquest 
grup havia abandonat la sessió, va manifestar que, certament, aquests darrers anys s’havia 
produït un augment de tots aquells programes adreçats a serveis socials, i més concretament, 
que hi havia hagut un suport decidit a l’equip de govern cap a l’escola pública amb totes les 
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polítiques actives que es portaven a terme i que eren objecte d’explicació en el consell escolar 
municipal, des de la Ofic ina de matriculació a la mateixa Guia educativa, etc. 
 
Seguidament, el Sr. Joaquim Balsera va fer ús de la paraula, per qualificar aquests pressupostos 
fets en compliment del programa electoral del Partit dels Socialistes de Catalunya, i fets també 
en compliment del pacte de govern subscrit a nivell local amb IC-EV-IG, de progressistes i 
absolutament adreçats a la nostra ciutat, els quals feien un especial èmfasi en la despesa social, 
afegint que subscrivia en aquest sentit totes les paraules que abans havia dit el portaveu d’IC-
EV Sr. Heredia. Tanmateix, el Sr. Balsera va dir que no tenia la intenció d’estendre’s en 
l’explicació pressupostària, atès que aquesta era una tasca que ja havia portat a terme el ponent 
Sr. Víctor Carnero, sinó en la qualificació que d’aquests pressupostos havia fet el portaveu del 
PP Sr. Llobet, indicant a aquests efectes que l’havia sorprès la utilització dels termes “crisi 
pressupostària” o “pressupostos de crisi” emprada per aquell, atès que si el projecte de 
pressupost es podia qualificar de pressupost de crisi, ho era pel fet que l’antic govern del PP 
havia estat incapaç de resoldre la questió relativa al finançament de les hisendes locals, 
problema aquest que si bé no era imputable només als darrers governs populars d’aquest últims 
vuit anys, sí que durant aquests darrers vuit anys no havia fet més que empitjorar. Per tant, el Sr. 
Balsera va demanar al Sr. Llobet que en aquest panorama un xic catastròfic que havia dibuixat, 
que evidentment no compartien en absolut, com per exemple el fet de que no hi havia 
manteniment de la via pública, i que això era causa de molts accidents, etc., sense prejudici de 
que seria important conèixer la ratio en que s’havia basat el Sr. Llobet per fer aquesta afirmació, 
fos una mica més prudent, atès que d’admetre hipotèticament el terme pressupostos de crisi, 
només ho seria pel fet d’afirmar que aquesta crisi l’havia provocat el PP amb la política 
econòmica practicada aquests últims anys.  
 
Dit això, el Sr. Balsera a dir en relació a l’actual projecte de pressupost que el que intentaven 
era, bàsicament, conjuminar d’una manera òptima els ingressos que la ciutat tenia amb les 
despeses que s’havien d’afrontar per assistir als nostres ciutadans i ciutadanes, recalcant al 
mateix temps la obsessió que els regidors del PP tenien a l’hora de qualificar la despesa relativa 
als mitjans de comunicació local com una despesa supèrflua o innecessària, recordant que 
aquesta despesa no arribava ni a l’1 % del pressupost general de l’ajuntament, i que tenia com a 
finalitat la d’augmentar la cohesió social, atès que els ciutadans tenien necessitat de conèixer 
allò que la ciutat feia i que el seu ajuntament desenvolupava, indicant que no li agradaria pensar 
que el grup del PP considerés aquesta despesa com una despesa publicitària o propagandística 
de l’equip de govern, atès que no es podia dubtar que un dels objectius que guiava la política 
d’aquests mitjans era, entre d’altres, el de la pluralitat.  
 
En definitiva, el Sr. Balsera va dir que es tractava d’uns pressupostos que garantien la cohesió 
social a Gavà, que garantien l’atenció a les persones, com les xifres de creixement de 
determinades partides adreçades a l’atenció social així ho venien a constatar, o d’altres partides 
que venien a desenvolupar programes nous en matèria de civisme, i d’altres que venien a 
potenciar el creixement econòmic i social i el foment de l’ocupació, així com partides que 
venien a garantir operacions de reforma del teixit urbà i plans de manteniment. En definitiva, el 
Sr. Balsera va dir que, sense perjudici de reiterar aquesta vocació social dels pressupostos 
d’enguany, eren també uns pressuposts ajustats a un segon any de mandat, indicant a aquests 
efectes que el mateix pressupost d’inversions venia a recollir els compromisos que el grup 
municipal socialista havia adquirit amb la ciutadania les darreres eleccions municipals, afegint 
que després de vint-i-cinc anys d’ajuntaments democràtics, el repte dels nous governs de 
progrés de Catalunya i de l’Estat seria el de solucionar definitivament, sense fugir d’estudi en 
aquesta responsabilitat, el finançament de les hisendes locals. 
 
A continuació va intervenir de nou el Sr. Dalmau, indicant que recollia allò que el Sr. Víctor 
Carnero havia proposat al grup de CiU, respecte de la possibilitat de que algunes de les esmenes 
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presentades al pressupost d’inversions, pel cas que fossin coincidents amb altres que es 
presentin durant el termini d’informació pública, fossin recollides en l’aprovació definitiva, si 
bé va manifestar que si la voluntat real de l’equip de govern era de no recollir-les, el millor era 
dir-ho clarament i sortir de dubtes, i per tant, el Sr. Dalmau va assenyalar que convindria que el 
Sr. Carnero ho digués abans de la votació, ja que segons quina fos la seva resposta, el vot 
definit iu de CiU es podria ajornar fins l’aprovació definitiva del pressupost.  
 
D’altra banda, i pel que feia a l’afirmació del Sr. Carnero en relació al nombre d’efectius de la 
Policia Municipal, el Sr. Dalmau va manifestar que, d’una banda, aquests últims anys havia 
augmentat la perillositat a les nostres ciutats, i per tant, la ratio policia/habitant exposada pel Sr. 
Carnero hauria quedat desfasada, i d’altra, si es demanava l’opinió dels ciutadans de La Sentiu, 
de Gavà Mar o de Ca N’Espinós, per exemple, aquests dirien amb tota seguretat que amb prou 
feines veien a la Policia Municipal, fet aquest que portava al grup municipal de CiU a reclamar 
una major presència de la Policia Municipal, i per tant, augmentar els seus efectius. A més, el 
Sr. Dalmau va recordar que en el pacte subscrit entre el PSC i CiU, i més en concret, respecte de 
la construcció del Centre Cívic a Gavà Mar, actualment en funcionament, una de les seves 
dependències estava destinada a ser una base de la Policia Municipal, sense que fins ara aquesta 
destinació s’hagués portat a terme, fet aquest que amb tota probabilitat calia atribuir-lo a una 
manca d’efectius.  
 
Per altra part, i pel que feia a la intervenció del Sr. José Obispo, el Sr. Dalmau va indicar que 
l’havia agradat sentir que tant les beques de menjador com les de llibres, així com les d’ajusts a 
la família, etc., no només havien augmentat, sinó que hi havia el compromís de cobrir totes les 
demandes que es poguessin produir, i a més, va dir que l’havia agradat també el fet d’augmentar 
la despesa en publicitat respecte d’aquests serveis, atès que molta gent gran desconeixia tant les 
prestacions que facilitava l’ajuntament, com la manera de formular les sol·licituds. Finalment, el 
Sr. Dalmau es va reiterar en els arguments exposats en la seva intervenció anterior respecte del 
projecte de pressupost. 
 
De la seva banda, el Sr. Llobet va fer novament ús de la paraula, indicant que la seva 
intervenció aniria adreçada tant a contestar al ponent d’Hisenda Sr. Víctor Carnero, com al 
portaveu del grup municipal socialista Sr. Joaquim Balsera. En aquest sentit doncs, el Sr. Llobet 
va començar aquesta segona intervenció dient que el fet d’haver emprat l’expressió 
“pressupostos de crisi” responia al fet de que no només pujaven els impostos, sinó que també 
pujava la despesa financera, indicant que només calia veure la situació en la qual es trobaven els 
patronats i societats, atès que havien de recórrer cada vegada més a operacions de crèdit, i cada 
vegada de major import, indicant que no era estrany que això succeís, ja que en la seva opinió 
feia més de dos anys que no es feia cap tipus de política urbanística, que havia estat la font de 
finançament per excel·lència d’aquest ajuntament, i per tant, si la política urbanística estava 
aturada, no hi podia haver cap tipus de finançament extra.  
 
A més, i en relació a l’IAE, el Sr. Llobet va dir que amb independència de que pensava que 
havia estat una mida encertada la de la pràctica supressió d’aquest impost, el cert era que, a més, 
la possible pèrdua d’ingressos que s’havia produït es compensava amb aquest mateix impost, 
atès que pel sol fet d’augmentar-lo un 25 %, la seva recaptació augmentava uns 500.000 €. Tot i 
amb això, el Sr. Llobet va dir que no tenia cap inconvenient en seguir parlant de l’IAE, i per 
això, es va preguntar qui governava ara a Espanya, raó per la qual, el govern del Sr. Zapatero 
tenia dues opcions: bé tornar a posar l’IAE, bé que compensés el desfasament que 
suposadament havia provocat el govern del Sr. Aznar. Precisament per això, el Sr. Llobet va dir 
que estava disposat a assumir que el Sr. Aznar havia comès una errada amb la supressió de 
l’impost, si per la seva banda el Sr. Zapatero compensava el desfasament provocat. Així mateix, 
el Sr. Llobet a dir que idèntica argumentació es podia aplicar en el cas de la Policia Nacional, 
quan s’atribuïa al govern del PP la important disminució del seu nombre d’efectius, indicant que 
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ara l’actual govern socialista tenia la clau per resoldre aquesta questió, afegint però que quan el 
PP havia presentat feia poc una esmena al Congrés dels Diputats demanant un augment del 
nombre d’efectius de la Policia Nacional al Baix Llobregat, l’actual govern havia dit que no.  
 
D’altra banda, i pel que feia a les transferències de l’Estat, el Sr. Llobet va manifestar que no 
tenia les dades a la mà, però que tampoc tenia cap inconvenient en formular una pregunta per 
escrit per tal que la Intervenció municipal fes una comparativa de les transferències de l’Estat a 
l’Ajuntament de Gavà des de l’any 1982 fins el 1996, anys en quals governava el partit 
socialista, fins i tot ponderant la població, i des del 1996 fins el 2003, en els quals va governar 
el partit popular, indicant que li agradaria veure les cares de sorpresa que de ben segur que 
posarien molts regidors, al veure com aquests darrers anys s’havia produït una enorme millora 
d’ingressos derivada de les transferències de l’estat a l’ajuntament, afegint que, certament, si bé 
potser no eren suficients, tampoc es podia dir que el govern del PP no havia res en aquest sentit. 
Finalment, el Sr. Llobet va voler recordar que en aquests moments s’estaven tramitant els 
pressupostos de la Generalitat, indicant que per a la ciutat de Gavà, llevat de Les Farreres, per 
tal de fer habitatge social, només s’havia previst com a inversions una millora del Camí Ral i 
pràcticament res més. En aquest sentit, el Sr. Llobet va fer esment del pla de xoc sanitari, 
l’escola bressol, la millora del pont de la Pava, el finançament de la bassa de laminació que 
precisava aquest ajuntament, que només comptava amb una consignació d’1.000.000 €, i que 
atès que l’Ajuntament no tenia res previst al respecte, hauria d’anar a càrrec d’aquest 
ajuntament, etc., afegint que de tot l’anterior els pressupostos de la Generalitat no contemplaven 
res. Per tant, el Sr. Llobet va concloure la seva intervenció indicant que tota vegada que el partit 
socialista governava a l’ajuntament, a la Generalitat i a l’Estat, haurien de començar a assumir 
les seves pròpies responsabilitats. 
 
Va fer novament ús de la paraula el Sr. Víctor Carnero, assenyalant al Sr. Dalmau que el que li 
volia indicar era que si avui sotmetia a votació les esmenes presentades pel grup de CiU, l’equip 
de govern s’abstindria respecte de les mateixes, sense que això condicionés que al llarg del 
període d’al·legacions es podessin valorar i en el seu cas incorporar esmenes coincidents amb 
las formulades per CiU, i per tant, la proposta que el Sr. Carnero havia llençat era la 
d’incorporar les esmenes de CiU al conjunt de totes les altres que es podessin formular durant 
l’esmentat període, si bé sense cap garantia de que s’anessin a acceptar. D’altra banda, i pel que 
feia al nombre d’efectius de la Policia Municipal, va dir que en aquests moments la situació era 
transitòria, en l’espera que es fer efectiu el desplegament dels Mossos, assumint-se per aquests 
les competències que els corresponien, sense perjudici de la col·laboració de la policia local, 
però en qualsevol cas, realitzant aquesta primordialment les funcions pròpies de ordenació i 
regulació del trànsit intern i de convivència ciutadana. D’altra banda, i pel que feia a l’anterior 
intervenció del Sr. Llobet, va dir que el Sr. Llobet sabia perfectament que l’actual sistema de 
finançament local, i més en concret, la participació de l’ajuntament en els ingressos de l’estat,  
partia de l’any 1992, essent Ministre d’Economia i Hisenda, paradoxalment, l’actual Ministre 
Sr. Solbes, i que s’anava renovant cada cinc anys, afegint que l’últim quinquenni havia acabat 
l’any anterior, responent als mateixos paràmetres  de població, esforç fiscal, etc., indicant al 
mateix temps que les transferències havien crescut per què nominalment havien crescut també 
els ingressos tributaris de l’estat en un 5,5 %, i que això estava en funció del cicle econòmic.  
 
Tanmateix, el Sr. Carnero va recordar al Sr. Llobet que l’any passat havia acabat el quinquenni, 
com abans havia dit, però que el nou sistema a aplicar havia perjudicat notablement a 
l’ajuntament, de tal manera que era molt possible que el proper ple l’equip de govern presentés 
una iniciativa per tal de requerir al govern de l’Estat la millora en el finançament dels ens locals 
de menys de 75.000 habitants. Finalment, el Sr. Carnero va dir que disposava d’un estudi de la 
Diputació de Barcelona en el qual s’assenyalava que per raons de proximitat, els ajuntaments 
destinaven de l’ordre d’un 30 % dels recursos propis a prestar serveis que competencialment 
corresponien a altres administracions, respecte dels quals no hi havia finançament. En darrer 
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terme, i pel que feia a l’equipament de la platja, va dir que la previsió de que podés servir de 
base a la policia municipal, ho era especialment per a la temporada d’estiu, en la qual la 
necessitat de poder comptar amb unes instal·lacions fixes i adequades es feia palesa, però que 
aquesta necessitat es reduïa radicalment durant la resta de l’any, afegint que de totes maneres 
mai s’havia concebut aquest edifici com un edifici absolutament independent  de l’edifici unitari 
que la policia local tenia en aquests moments, afegint que, a més, la proposta de futur era la de 
poder disposar d’un nou equipament, però totalment centralitzat, sense que es pretengués tenir 
una espècia de mini-comisaries pels diferents barris de la nostra població. 
 
D’altra part, va fer ús de la paraula el Sr. Heredia, el qual va manifestar que l’havia sorprès la 
intervenció del Sr. Llobet, atès que si aquesta era la proposta oficial del PP, estava clar que el 
Sr. Aznar tenia de perdre les eleccions generals, ja que en tot moment, quan va reformar l’IAE, 
o bé tenia una proposta alternativa a l’impost, o bé només pretenia ajudar als empresaris i que 
paguessin més els ciutadans. 
 
Per la seva part, el Sr. Balsera va indicar al Sr. Llobet que, en primer lloc, anava molt ràpid, ja 
que el nou govern de l’Estat només feia vuit mesos que s’havia fet càrrec del mateix, i al mateix 
temps, que els pressupostos del nou govern de la Generalitat incrementaven molt la inversió 
pública; i en segon lloc, que afortunadament, governava el Sr. Zapatero, afegint que no pensava 
fer en aquests moments una defensa partidista i acèrrima del partit socialista, ja que com a grup 
municipal el que de veritat els preocupava era el finançament de l’Ajuntament de Gavà. Així, i 
sense voler defugir cap de les responsabilitats que tenien, el Sr. Balsera va dir que farien tot el 
que calgués per resoldre la questió del finançament, això sí, en un cicle de vuit anys, com el que 
havia disposat el govern del Sr. Aznar per portar-ho a terme, demanant al mateix temps al Sr. 
Llobet que no es molestés pel fet de descriure la realitat tal com era, recordant que en cap 
moment, tal com havia indicat abans el Sr. Carnero, el govern del PP havia millorat el sistema 
de finançament. En darrer terme, el Sr. Balsera va dir que, amb independència de que el Sr. 
Llobet havia pintat una situació absolutament catastròfica per a la ciutat de Gavà, tampoc era 
intenció seva, ni ara ni en futures ocasions, la de fer referències als anteriors governs del PP, 
indicant en aquest sentit que si avui ho havia fet era només per què, a més de l’anterior, el Sr. 
Llobet havia fet esment d’expressions com la de “pressupostos de crisi”, indicant que si ho eren, 
cosa que negava, només es devia al fet de no haver-se resolt en el seu dia la questió del 
finançament.   
 
A continuació, va fer ús de la paraula el Sr. Alcalde, només per puntualitzar que no sabia a que 
es referia el Sr. Llobet quan parlava de política urbanística, indicant a aquests efectes que el Sr. 
Llobet probablement estaria d’acord en el fet que l’elaboració del Pla de Les Farreres, amb un 
fort contingut d’habitatge protegit, era fer política urbanística, o bé que la confecció del Pla de 
la Riera de Sant Llorenç, també amb un fort contingut d’habitatge protegit, era política 
urbanística, de la mateixa manera que l’elaboració del Programa d’Actuació Urbanística 
Municipal, un dels primers que es feia a Catalunya i que estava a punt de ser aprovat, era també 
política urbanística, i a més, d’alt nivell.  
 
Finalment, el Sr. Dalmau va intervenir molt breument, nom és per indicar que atès que 
mancaven en aquesta sessió dos grups polítics, i que a més, el Sr. Víctor Carnero no havia estat 
gens explícit a l’hora de contestar al requeriment formulat per CiU, més aviat gens, va dir que 
donarien un marge de confiança, indicant que no es pronunciarien definitivament fins el proper 
ple de desembre, en el qual s’aprovaria definitivament el pressupost.     
 
Va respondre el Sr. Alcalde indicant que més que marge de confiança, calia parlar de marge de 
compromís, en el sentit de que l’equip de govern es comprometia a estudiar les esmenes, no a 
assumir-les. D’altra banda, el Sr. Alcalde va dir que hi havia unes altres al·legacions formulades 
pel grup d’ERC, que no van ser informades per la comissió informativa de l'àrea econòmica, 
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però que haurien de ser resoltes pel ple de l'ajuntament. Això no obstant, el Sr. Alcalde va dir 
que no teníem en aquí al seu portaveu per defensar-les, i a més, va dir que tampoc coneixia la 
posició de la resta de grups respecte de les mateixes, ni sabia tampoc si eren conegudes. 
 
Respecte d'aquesta questió va informar el Sr. Secretari, en el sentit d'indicar que si bé com a 
regal general, les esmenes havien de ser presentades prèviament al seu debat i votació en 
comissió informativa, també era cert que, segons constava en l'acta aixecada en la comissió 
informativa, el representant d'ERC ja manifestava que com que no havia pogut estudiar 
suficientment el projecte de pressupost, posteriorment ja presentaria les esmenes corresponents, 
i per tant, en aquest cas en concret no hi havia inconvenient en procedir a la seva votació.  
 
Acabada la seva intervenció, el Sr. Alcalde va dir que per part de l'equip de govern, les esmenes 
d'ERC serien rebutjades en el su conjunt, sense entrar en el fons de la questió, proposant al ple 
la seva votació, sense perjudici de que serien resoltes amb caràcter definitiu en l'aprovació 
definitiva del pressupost, tenint la consideració d'al·legacions presentades durant la fase 
d'informació pública del pressupost. 
 
Atorgada la paraula a la resta de grups, el Sr. Dalmau va dir que la posició del seu grup seria la 
d l'abstenció. 
 
A continuació, sotmeses les esmenes formulades per ERC a votació, aquestes van ser rebutjades 
en no obtenir cap vot a favor, tretze (13) vots en contra (12 PSC i 1 IC-EV), i cinc (5) 
abstencions (3 PP i 2 CiU).  
 
Finalment, el pressupost general de l'ajuntament va ser aprovat d’acord amb el resultat que 
s’assenyala a l’encapçalament d’aquest punt. 

 
---------- 

 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les vint-
i-dos  hores, deu minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
    
           L’Alcalde                                                                                                      El Secretari 
 
 
 
 
 
Dídac Pestaña Rodríguez                                                                       Guillermo de Prada y Bengoa 
 


